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„Ромео и 
Жулиета“ 
на бургаска 
сцена

Спасителите в Бургас 
пред пенсия, желаещи за 

млади „гларуси“ няма

ГИЧО 
КОВАЧЕВ:

Превърнаха 
авиацията 

в лунапарк – 
срещу това 

се боря

Парадокс. 73-годишен се готви и тази година да е воден гард
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ДОНА МИТЕВА

Средната възраст на 
спасителите в Бургас е меж-
ду 50 и 55 години. Има и 
такъв, който е 73-годишен 
и е с намерение да изкара и 
това лято на вишката. 
„Млади момчета няма или 
ако се появяват – то е мно-
го рядко. Идват над 30 – 
40-годишни, които са били 
таксиметрови шофьори или 
пък учители по физическо, 
които използват ваканция-
та, да са на втора работа. 
Ние остаряваме, няма кой 
да ни замести. Последните 
мохикани сме“, казва Петър 
Русев, старши спасител на 
Северния плаж, който също 
е прехвърлил вече петдесет-
те години. Неговото обяс-
нение е, че младите не искат 
да поемат отговорност. 
Предпочитат да си получа-
ват заплатата без проблеми, 

без да навлизат в тънкости-
те на професията и да я 
работят със сърце.

„Добрият спасител е 
този, който предотвратя-
ва инциденти. Стигне ли се 
до инцидент, значи не си е 
свършил работата“, кате-
горичен е водният гард.

Той открехва и друга 
подробност – извън актив-
ния сезон местните спаси-
тели, за да си поддържат 
формата, си плащат да ходят 
на басейн. А преди години са 
имали безплатен достъп до 
басейна в Младежкия дом, 
освен това са обучавали 
деца да плуват.

„Всеки се сеща за нас само 
лятото“, заключава той, 
допълвайки че това е една 
от причините много хора 
да не искат да стават спа-
сители, освен че реално 
плажът в Бургас е не повече 
от три месеца.

Мераклиите за 
спасители на басейн

 последните години са вина-
ги повече. От февруарския 
курс, който бе организиран 
с 20 кандидати, само трима-
четирима са за море. При 
втория курс, който се про-
вежда в момента, положе-
нието е същото.

„Процентно измерено – 
80% от спасителите са за 
басейн и едва 20% за море. 
На басейна е лесно – няма 
мъртво вълнение, няма те-
чения, водовъртежи, а и 
плажуващите са далеч по-
малко. Осигуряват се и по-
добри условия на спасите-
лите –  храна ,  спане“ , 
заключава Петър Русев и 
допълва важен факт: „Освен 
това голяма част от курси-
стите не могат да покрият 
нормативите за море, защо-
то за басейна са наполовина 

по-леки. Там са 50 метра за 
55 секунди. Докато за море-
то са 100 метра за 110 се-
кунди. А заплатите са едни 
и същи. Хората отиват на 
по-лекото“.

Заплатите и тази година 
се очаква да са от 1500 – 2000 

лв., като зависи от броя на 
работните дни. За бургаския 
плаж те са без екстри, за 
разлика от затворените 
комплекси.

По думите на водния 
гард предни години някои 
от 

концесионерите  
внасят спасители,

 и то за най-тежките пла-
жове като Обзор, като 
Харманите – Созопол и 
Северния плаж в Приморско. 
Идват хора от Украйна, 
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Спасителите в Бургас пред пенсия, 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Транспортната комисия 
към Общински съвет – Бур-
гас подготвя нови промени 
в Наредбата за обществен 
ред и сигурност, с които 
да вкара в ред хвърчащите 
с тротинетки из централ-
ните улици на Бургас. В 
момента те са входирани 
за обществено обсъждане 
и приемане на още предло-
жения. Припомняме, че 
преди време бяха приети 
промени, които обаче бяха 
отменени окончателно от 
Върховния администрати-
вен съд на 11 януари 2024-а. 

Сега с предложенията на 
Транспортната комисия се 
прави нов опит да се регу-
лират електрическите 
превозни средства. Пред-
лага се максимално допус-
тимата скорост за движе-
нието им да е 20 км/ч по 
пътища и улици, на които 
максимално разрешената 
скорост за движение е до 50 
км/ч, както и по улици с 
изградена велосипедна ин-
фраструктура и 13 км/ч по 

изградена велосипедна ин-
фраструктура на терито-
рията на „Приморски парк“ 
в Бургас.

Създава се и нов чл.19. В 
ал.1 се посочва, че собстве-
ниците или операторите, 
които предоставят под 
наем индивидуално електри-
ческо превозно средство 
(ИЕПС) на територията 
на община Бургас, огранича-
ват софтуерно скоростта 
им за движение съобразно 
максимално допустимите 
скорости за движение, по-
сочени по-горе.

В ал.2 попада забраната 
за паркирането им в парко-
ве, градини, площади, дет-
ски и спортни площадки, 
зелени площи, площи, пред-
назначени само за пешеходци, 
тротоари, спирки на град-
ския транспорт, пътеки за 
преминаване и пред рампи 
за достъп на хора с увреж-
дания на територията на 
община Бургас. Ще бъдат 
посочени определени за 
целта места от Община 
Бургас в паркове, градини и 
пешеходни пространства.

На собствениците и 
операторите, даващи под 
наем електрически троти-
нетки, се вменява да указват 
на потребителите в свои-
те мобилни приложения 
допустимите за паркиране 
места, както и да използват 
софтуерна технология за 
предотвратяване на пар-
кирането на индивидуални 
електрически превозни 
средства извън определени-
те места за паркиране, на 
база на възможностите на 
достъпните GPS техноло-
гии.

Зоните за паркиране по 
тази алинея се одобряват 
от началника на отдел 
„Безопасност и организация 

на движението“ към Общи-
на Бургас, след съгласуване-
то им с директора на ОП 
„Транспорт“ към Община 
Бургас и операторите, 
които предоставят под 
наем индивидуално елек-
трическо превозно средство 
на територията на общи-
на Бургас.

Същите ще трябва д 
премахват неправилно 
паркираните ИЕПС не по-
късно от 4 часа в работни 
дни и 6 часа в почивни дни, 
след констатиране на на-
рушението и уведомяване 
на собственика, или респек-
тивно оператора на услу-
гата в периода от 08:00 до 
18:00 часа. За неправилно 
паркираните индивидуални 
електрически превозни 
средства между 18:01 часа 
и 08:00 часа премахването 
се извършва между 08:00 
часа и 12:00 часа.

Друго интересно пред-
ложение е да се изисква за-
дължително от клиентите 
потвърждаване на възрастта, 
като операторите въведат 
допълнително изискване 
потребителите да сканират 
или снимат документите 
си за самоличност.

Следващите промени 
касаят промяна в текста 
на отменения чл.34а, ал.1, 
ал.2, ал.3 и ал.4, свързан със 
санкциите и контрола. 
Общо взето физическите 
лица ще търпят глоби от 
50 лева, докато за юриди-
ческите са малко по-солени 
и започват от 500 и стигат 
до 1000 лева. При повторни 
нарушения санкциите ска-
чат до 2000 лева. 

Заместник-председателят 
на комисията Тодор Иванов 
коментира пред репортер 
на „Черноморски фар“, че в 
момента полицията пише 
глобите на нарушителите 
по Закона за движение по 
пътищата, тъй като тек-
стовете от Наредбата са 
отменени. 

Колегата му в Транспорт-
ната комисия Йордан Вълев 
заяви, че в момента тече 
общественото обсъждане, 
в чийто срок може да се 
дават предложения. Такива 
имало вече получени на 
електронна поща. 

„Предстои да се събира-
ме с Транспортна комисия, 
а впоследствие и с Правна-
та, с цел доизчистване на 
текстовете. Ще се поста-

раем да прецизираме всичко, 
за да не се получи пак пре-
писване на Закона за движе-
ние по пътищата, защото 
все пак на всички ни е из-
вестно, че с подзаконов 
нормативен акт не може 
да се преуреждат законови 
положения. До сесията на 
Общински съвет – Бургас 
със сигурност ще гледаме 
да сме готови, даже по-ско-
ро до предходната седмица, 
когато са заседанията на 
комисиите“, посочи той.

Общинският съветник 
добави, че никой не иска да 
е пъдар и да се кара с хората. 
Не това била целта на ме-
дийния шум.

„Първо искаме да подканим 
и органите на МВР да са 
по-активни в предстоящия 
летен сезон и усиления пе-
шеходен трафик. Законът 
за движение по пътищата 
е възложил на тях права да 
налагат санкции. Второто 
е да накараме гражданите 
да се позамислят. Без обще-
ството да си наложи даде-
но поведение, няма как да се 
случват нещата, каквито 
и наредби да приемаме“, 
каза той.

Вълев коментира, че 

почти всички вече прите-
жават смартфони и при-
зова хората за по-отговор-
но отношение. 

„Когато някой види зах-
върлена тротинетка, да 
отиде до нея, да ѝ сканира 
QR кода и да я предаде на 
Lime, които са единстве-
ният оператор в Бургас. 
Така ще могат пък те да 
реагират по-бързо на сигнал“, 
уточни членът на Транс-
портната комисия.

По въпроса с контрола 
ще има нужда от прецизи-
ране, категоричен е Вълев. 

„Обмисляме варианти и 
как да се вмени на УКОРС, 
но и те разполагат с огра-
ничен ресурс. „Александров-
ска“ и „Богориди“ са вклю-
чени в зона, в която на 
тротинетките на Lime 
така или иначе им спира 
двигателят. Т.е. единстве-
ният начин да се движите 
с тях е да ги бутате. Тук 
вече идва проблемът с лич-
ните превозни средства. 
Но тук опираме и до съ-
вестта на гражданите. 
Иначе Lime това условие, 
което им поставихме, го 
изпълниха“, завърши общин-
ският съветник.

Нов опит да вкарат в ред хвърчащите с тротинетки

Отговорност-
та на спаси-

теля на море е 
далеч по-голяма 

от тази на 
колегата му на 

басейн
ФОТО:ФБ

„
Без обществото 
да си наложи 
дадено поведение, 
няма как да се 
случват нещата, 
каквито и 
наредби да 
приемаме

Йордан Вълев, 
общински съветник

„
Към момента 
единствено 
полицията 
може да 
извършва 
контрол

Тодор Иванов, 
общински съветник Полицията 

тези дни 
извърши нова 
акция, в която 
51 души полу-
чиха актове и 
фишове
ФОТО: 
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР
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Три деца 
пострадаха при 
катастрофи за 
ден

Три деца са постра-
дали при две катастро-
фи в рамките на ден. 
Това показва полицей-
ската хроника на 
ОДМВР – Бургас. 

В Айтос, на улица 
„Хаджи Димитър“, в 
близост до дом №24, с 
посока на движение от 
кръговото кръстовище 
към Държавно горско 
лесничейство, „Пежо 
Партнер“, управляван от 
80-годишен бургазлия, 
отнема предимството и 
блъска пресичащия по 
пешеходна пътека 
15-годишен велосипедист 
от Айтос. Момчето е с 
натъртена дясна 
предмишница, без 
опасност за живота, 
прегледано е в болница 
„Дева Мария“ и е освобо-
дено за домашно лечение.

Другият инцидент е в 
Слънчев бряг, където на 
кръстовището на 
главната алея с градския 
стадион на Несебър, с 
посока на движение от 
Несебър за Свети Влас, 
„Фолксваген Кади“, 
управляван от 61-годи-
шен несебърлия, поради 
неспазване на дистанция 
блъска „Нисан Ноте“, 
управляван от 37-годиш-
на жена от Несебър. От 
катастрофата постра-
дали децата на водачка-
та на нисана – момченца 
на 7 и 10 години. Те са с 
натъртвания, но без 
опасност за живота. 
Прегледани са в УМБАЛ 
– Бургас и са освободени 
за домашно лечение. 

Задържаха мъж 
от Оризаре, 
задигнал над 
10 бона от 
пенсионер

Полицаи от Районно 
управление – Несебър са 
задържали 46-годишен 
криминално проявен и 
осъждан мъж от Оризаре 
за извършването на 
крупна кражба, съобщиха 
от пресцентъра на 
ОДМВР-Бургас.

Същият задигнал 
10 350 лева от свой 
съселянин – 89-годишен 
мъж, на 9 април 2024-а. 

Част от открадна-
тата сума е намерена и 
иззета. Работата по 
случая продължава.

крими
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Молдова, Румъния.
Българите знаят кои са 

най-тежките плажове и не 
се хващат там, защото там 
има по няколко инцидента 
всеки ден, пък повечето 
плажуващи са чужденци и не 
спазват флаговата сигнали-
зация.

Като рискова бургаският 
спасител определя 

възможността 
спасители да се обучават 

извън БЧК,

определена с промените в 
Наредбата за водно спася-
ване.

„Тази година се навършват 
60 години откакто е създа-
дена водноспасителната 
служба при БЧК. 60 години 
те обучават спасители – през 
тях са минали над 10 – 15 
хиляди спасители за басейни 
и море. Другите не знам 
дали ще имат това високо 
ниво на обучение. Ние имаме 
световни и европейски шам-
пиони по водно спасяване. 
България е една от петте 
сили по водно спасяване в 
света. Под въпрос са нещата. 
Но трябва да се даде шанс. 

Би било добре, ако независи-
мо от това кой обучава – 
изпитът накрая да се про-
вежда от БЧК“, казва Русев.

Бургаският спасител е 
притеснен от факта, че по 
Наредба е 

променено работното 
време

на спасителите и то започ-
ва от 9.00 часа и продължава 
до 18.30. От една страна, то 

е добре за самия човек, защо-
то ще работи по-малко, но 
от друга е зле за плажуващи-
те, защото опитът от 
предни години показва, че на 
плажовете, особено градски-
те, има посетители още от 
6 часа.

„Сутринта, докато почнем 
работа, могат да се случат 
много инциденти, защото 
до 9 часа няма да има издигнат 
флаг, по който хората да се 
ориентират, а може да има 

мъртво вълнение или други 
предпоставки за удавяне. 
Хубаво е, че вечер ще има 
хора на вишката по до късно, 
защото има такива, които 
след работа минават за час 
през плажа. В Бургас има 
хора на плажа до залез. В 
таза връзка предни години 
концесионерите ни бяха 
наели допълнително за още 
един час – от 18.00 до 19.00 
часа. Сега този половин час 
частично компенсира“, каз-

ва водният гард.
На бургаски плаж в разга-

ра на лятото се събират по 
15 – 20 хиляди човека. В по-
следните години постовете 
са на 150 метра. „Навремето 
бяхме 17 поста, после ги 
намалиха на 14, сега са 11 
поста. Това го направиха от 
една страна, защото няма 
спасители, а от друга – кон-
цесионерите да плащат 
по-малко“, обобщава водни-
ят гард.

желаещи за млади „гларуси“ няма

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Тази неделя ще се проведат 
консултациите за определяне 
състава на Районна избирател-
на комисия – Бургас за предсто-
ящите избори 2 в 1 – за Европей-
ски парламент и парламент на 
Република България. Началото 
е от 11:00 часа в заседателната 
зала на 1-ви етаж в сградата на 
Областна администрация, съ-
общиха от пресцентъра на ин-
ституцията. 

Както винаги, в консулта-
циите взимат участие парла-
ментарно представените 
партии и коалиции от предход-
ното Народно събрание, в 
случая 49-о. Това са коалиции-
те: ГЕРБ-СДС, ПП-ДБ и „БСП 
за България“ и партиите: ДПС, 
„Възраждане“ и ИТН. 

Дали ще постигнат спора-
зумение за състава на РИК – 
Бургас още по време на консул-
тациите, или ще се наложи 
Централната избирателна 
комисия да решава, ще стане 
ясно в неделя. Предвид нестих-
ващите политически скандали 
и напрежение между доскорош-
ните партньори в управление-
то ГЕРБ-СДС и ПП-ДБ, по-ве-
роятно е да се наложи именно 
ЦИК да назначи състава на 
Районната спрямо предложе-
ните имена от партиите.

В неделя партиите 
предлагат състав 
на РИК – Бургас

Заплатите на 
водните гар-

дове на басейн 
и на море са 

еднакви
ФОТО: ЧФ

Бургазлии обичат да ходят на плаж след края на работния ден
ФОТО: ЧФ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Съвсем скоро УМБАЛ – 
Бургас ще се сдобие с нова 
ангиографска зала, в която 
ще се извършва инвазивна 
диагностика и лечение на 
сърдечносъдови заболявания. 
Болницата направи маща-
бен ремонт, за да подгот-
ви помещенията за разпо-
лагане на апаратурата. Той 
е към края си и монтажът 
на апаратите започна. 
Новата зала се намира на 
четвъртия етаж в тера-
певтичния корпус, в От-
делението по кардиология. 
Досега кардиолозите из-
ползваха ангиографска зала 
на първия етаж. След края 
на ремонта ще приключи 
ежедневното местене на 
пациентите от и до чет-
въртия етаж, което ще 
осигури по-добър комфорт 
както за тях, така и за 
персонала, информира д-р 
Светослав Гогов, инвазивен 
кардиолог и началник на 
Отделението по кардиоло-
гия. 

С целево финансиране от 
Министерството на здра-
веопазването е закупена 
съвременна високоспециа-
лизирана система за при-
добиване, обработка и 
съхранение на интервен-
ционални образи, популяр-
на още като „С-рамо“. 

Системата включва моби-
лен рентгенов апарат от 
най-висок клас, подвижна 
маса за пациента и команд-
на зала с необходимата 
компютърна конфигурация. 
Към момента това е най-
новият ангиографски 
апарат в Бургас и региона, 
от реномиран японски 
производител. С подобна 
апаратура са оборудвани 
залите във водещите кар-
диологични клиники в Ев-
ропа и света. Тя ще се из-
п о л з в а  з а  и н в а з и в н а 
диагностика и за различни 
интервенции за лечение на 
съдовете – стентирания, 
катетризации, поставяне 
на пейсмейкъри. 

Апаратурата съчетава 
последните виждания за 
бъдещето на инвазивната 
кардиология в помощ на 
най-добрите и съвременни 
методи за лечение на забо-
лявания като исхемична 
болест на сърцето, клапни 
заболявания, периферна 
артериална болест (вкл. 
каротидни, бъбречни ар-
терии и др.). Благодарение 
на ясния образ кардиолози-
те могат да вземат реше-
ния в реално време, да 
прилагат иновативни и 
щадящи пациента подходи. 
Едно от най-големите 
предимства на апарата са 
по-ниските дози на облъч-

ване на пациента, които 
могат да се проследяват 
включително в реално 
време.

Досегашната ангиограф-
ска зала вече ще бъде из-
ползвана само от Клиника-

та по съдова хирургия. 
Двете отделения съвмес-
тяваха графика си, което 
водеше до сложно плани-
ране, изчакване и стресови 
ситуации, особени при 
спешни случаи. 

УМБАЛ – Бургас ще има втора ангиографска зала 

На снимки-
те – про-

цеси от 
ремонта и 

доставката 
на апарату-

рата
ФОТО: УМБАЛ – 

БУРГАС
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Събитие след събитие ни 
очаква в Летен театър – 
Бургас в месеците от май 
до септември, показа репор-
терска проверка на „Черно-
морски фар“. Изключително 
богата програма ще предло-
жи общинското предприятие 
на бургазлии и гости на 
града. Концерти, театрални 
постановки, опера, балет. 
Гамата от събития в дейст-
вителност е много пъстра.

Официален старт се дава 
на 19 май, когато концерт 
има група БИ-2 от 19:00 
часа. 

Юни

На 3 юни любимият на 
поколения българи естраден 
певец Георги Христов ще 
изнесе концерта си „Пей, 
сърце“ – 2024. Началото е от 
20:30 часа.

Четири дни след това, на 
7 юни зрителите ще имат 
възможност да видят Ан-
самбъл „Филип Кутев“ и 
врачанската симфониета 
„Извори“. Присъстващите 
ще се насладят на премиер-
ни за Бургас, музикални и 
танцови изпълнения под 
постоянния съпровод на 
фолклорния и симфоничен 
оркестър. 

„Ще бъде представен един 
цялостен концерт, без ана-
лог в българското фолклор-
но изкуство! Концертът 
„Извори“, ще покаже въз-
можностите на националния 
ни фолклорен ансамбъл за 
представяне на една различ-
на, съвременна линия по 
отношение на звук , карти-
на и цялостно въздействие! 
Не пропускайте новатор-
ското представяне на 
фолклорното изкуство под 
съпровода на Врачанска 
филхармония! Чуйте звука 
на съвремието“, обявяват 
от Летния театър.

Началото на спектакъла 
е от 20:00 часа.

На музикално пътешест-
вие с популярни ритми от 
българския, сръбския, турския 
и румънския фолклор ще 
поведе публиката екипът на 
Музикално-драматичния 
театър „Константин Ки-

симов“ Велико Търново. 
Концертът „Балканика“ е 
на 14 юни от 20:30 часа и е 
със специалното участие на 
Йълдъз Ибрахимова. 

Държавна Опера Русе и 
Spectaculis ще представят 
пред публиката балетния 
спектакъл „Кармен“ по му-
зика на Жорж Бизе. Либрето 
– Наталия Осипова; хорео-
графия и постановка – На-
талия Осипова; сценография 
– Себастиан Малаш; мулти-
медия – Кейт Хестър и Ка-
сияна Ангелова; художест-
вено осветление – Боян 
Георгиев; художествен ръ-
ководител – Весела Василева. 
Действащите лица и изпъл-
нители са Ирена Барбукова 
– Кармен, Джузепе Соренти-
но – Дон Хозе, Давиде Диода-
то – Тореадор, Тиаго Виктор 
– Съдба.

Датата на събитието е 
18 юни, а началото от 21:00 
часа.

На следващия ден от 20:30 
часа по едноименния роман 
на Александър Дюма-баща 
редица театрални звезди ще 
излязат на сцената за по-
становката „Граф Монте 
Кристо“ – авторска драма-
тизация на Юрий Дачев. 
Режисьор е Бина Харалампи-
ева, сценограф – Свила Вели-
чкова, композитор – Асен 
Аврамов, асистент-сценограф 
– Ванина Цандева и фотограф 
Иван Дончев.

Участват: Калин Врачан-
ски, Койна Русева, Светослав 

Добрев, Георги Гоцин, Стан-
ка Калчева, Мариана Мила-
нова, Искра Донова, Владислав 
Стоименов, Кирил Недков, 
Юлиян Петров, Христо 
Пъдев, Рая Пеева, Августина-
Калина Петкова, Ахмед Юмер, 
Вартан Алексанян, Мая Ба-
бурска.

24 юни е ден, в който 
Йордан Камджалов и Софи 
Маринова гостуват в Бургас 
за концерта „Мистерия и 
свобода“. 20:30 часът е нача-
лото. Любимият Камен 
Донев гостува със своята 
„Лекция N2 – за всеобщата 
просвета“ на 27 юни от 20:30 
часа. 

Над 200 участници ще ви 
запленят с магията на бъл-
гарските народни песни и 
танци на 28 юни по повод 50 
години фолклорен танцов 
ансамбъл „Никола Гинов“. 
Впечатляващи хореографии 
и разтуптяващи сърцата 
изпълнения очакват зрите-
лите. 

Юли

Месец юли е още по-из-
пъстрен от най-различни 
събития в Летния театър. 
На 2-ри ще се състоят Бур-
гаските музикални празници 
„Емил Чакъров“, за които 
тепърва ще излязат повече 
подробности. Музикалните 
празници се организират от 
Община Бургас и Държавна 
опера - Бургас. Традиционно 
събитието продължава два 

месеца, като любителите 
на класическата музика имат 
възможност да се насладят 
на най - известните оперни 
и балетни постановки, 
представени от едни от 
най-големите имена на бъл-
гарската и световната 
сцена. Задължително е пред-
ставянето на две премиерни 
заглавия в рамките на фес-
тивала.

„Стефан Вълдобрев и 
Обичайните заподозрени“ в 
последните години се пре-
върнаха в обичайни гости на 
Бургас. Не пропускат и 
това лято, когато на 3 юли 
ще излязат с концерт „!Уди-
вителни Въпросителни?“. 
Началният час е 20:30 часа.

Нещо ново, което публи-
ката може да очаква, е лят-
ното турне „Поетите Live“ 
с участието на Владо Пенев, 
Бойко Кръстанов, Весела 
Бабинова, Захари Бахаров, 
Иван Бърнев, Луиза Григо-
рова - Макариев, Малин 
Кръстев, Теодора Духовни-
кова, Юлиан Вергов и маестро 
Антони Дончев. Денят е 5 
юли, а часът – 20:45. 

Следващият ден е ред на 
примата на българската ес-
трада Лили Иванова да из-
пълни до краен предел Летния 
театър. Концертът Li 
Orchestra започва от 21:00 
часа. Участие ще вземат: 
Ангел Дюлгеров - китари, 
цигулка; Огнян Енев - пиано, 
тромпет, саксофон; Иван 
Йорданов - Чери – китари; 
Христо Михалков - бас ки-
тара; Орлин Цветанов – ци-
гулка; Росен Ватев - ударни, 

перкусии; LaTiDa – беквокали. 
На 8 юли от 20:30 часа 

постановка на покойния 
Борислав Чакринов – дирек-
тор на Драматичен театър 
„Адриана Будевска“ ще се 
състои в Летен театър. 
Това е комедията на Стефан 
Костов „Златна мина“ с 
участието на Тончо Ток-
макчиев и Мария Сапунджи-
ева. В роли влизат още: 
Никол Карабинова, Милена 
Маркова, Зорница Констан-
тинова, Златко Ангелов, 
Тихомир Благоев, Николай 
Стоименов, Валери Еличов, 
Стоян Памуков.

11 юли е друга дата, на 
която ще се състоят Бур-
гаските музикални празници 
„Емил Чакъров“. Другите 
дати през юли са 15-и и 31-ви. 

На 13 юли с постановка-
та „Клетка за пеперуди“ от 
Жан Поаре гостува Драма-
тичен театър „Стоян 
Бъчваров“ – Варна. Преводът 
е на Иван Панев. Сценичен 
вариант и режисура Атанас 
Атанасов; Сценография и 
костюми Петя Стойкова; 
Композитор и вокален пе-
дагог Петя Диманова; Хо-
реограф Александър Ман-
джуков; Плакат и граф. 
дизайн Славяна Иванова; 
Фотограф Ангел Жечев, 
Илиян Начев. Началото е 
от 21:00 часа.

Още една постановка на 
Борислав Чакринов ще пред-
ставят бургаските театра-
ли. Това е „Ревност“ на Сам 
Бобрик – съвременна и из-
ключително забавна история 
с интелигентен хумор, 

енергичен сюжет и запомня-
щи се герои. Преводът е на 
Татяна Иванова. Участват: 
Мария Сапунджиева, Асен 
Блатечки, Стефан Иванов, 
Пепа Николова. Денят е 18 
юли, началото от 20:30 часа.

Група „Машина Времени“ 
ще изнесе концерт на след-
ващия ден – 19 юли, от 20:00 
часа. Любо Киров пристига 
в Бургас на 21-ви от 21:00 
часа с концерт от турнето 
си за 2024-а. 30 юли е денят 
за Графа и неговото „Най-
щастливо турне 2024“. 
Началото е от 20:30 часа. 

Август

Август започва с друга 
постановка на Борислав 
Чакринов и Драматичен 
театър „Адриана Будевска“. 
Това е „Психо криминале“ 
отново с автор Сам Бобрик. 
Участват: Малин Кръстев, 
Асен Блатечки, Милена Мар-
кова Стефан Иванов, Асен 
Лозанов, Катерина Борисо-
ва. Датата е 1 август, часът 
– 20:30.

„Психо“ проследява обър-
кания живот на Адам Уебстър, 
изпаднал писател на крими-
налета, който не може да си 
плати дори наема. За да из-
кара малко пари, Адам реша-
ва да постави на прозореца 
си табела, предлагаща гада-
ене на съдбата срещу 25$. Но 
той дори не подозира как 
предполагаемите му ясно-
видски способности ще 
променят живота му и ве-
роятно ще спасят кариера-
та му. А междувременно се 

Програма. Цяла плеяда от звезди изпълва сезона с емоции

Рок великани-
те Б.Т.Р. ще 
празнуват 

30-годишнина 
с концерт в Ле-

тен театър
ФОТО: ОБЩИНА 

БУРГАС

Веселин Маринов и това лято няма да пропусне Бургас   ФОТО: VESELINMARINOV.COM

Примата на 
българска-

та естрада 
Лили Иванова 

отново ще 
запълни до 

краен предел 
Летен теа-

тър
ФОТО: БТА

Няколко 
спектакъла 
на покойния 
директор на 
ДТ „Адриана 
Будевска“ Бо-
рислав Чакри-
нов ще бъдат 
представени 
това лято
ФОТО: 
VIVAARTETHEATRE.COM
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очакват в Летен театър 
озовава забъркан в странни 
събития, които водят до 
поредица от необясними 
убийства. Но въпросът, 
който занимава всички е… 
кой е убиецът? Дали нахака-
ният гангстер Джони Шам-
панското или секси любов-
ницата Рита Малоун?

Изненадващите обрати, 
остроумната размяна на 
реплики и безпогрешният 
усет за комедия поддържат 
напрежението и вниманието 
на публиката до спускането 
на завесата. А блестящият 
актьорски състав гаранти-
ра вечер, изпълнена с много 
забавление.

Бургаските музикални 
празници „Емил Чакъров“ 
продължават и през август. 
Датите са: 2, 13, 19, 26 и 30.

Рекордьори на Гинес ще 
изпълнят шоу-спектакъл на 
5 август от 20:00 часа. Тан-
цова формация „Огънят на 
Анадола“ е вписана с два 
рекорда в Книгата на рекор-
дите - за най-бързо танцово 
изпълнение с 241 стъпки в 
минута и за най-многоброй-
на публика на техен спекта-
къл (400 хил. души). Еднои-
менният шоу-спектакъл е 
танцов разказ за хилядолет-
ната културна история на 
Мала Азия, в който майстор-
ски се преплитат съвремен-
ност и традиция в танцо-
вото изкуство.

Следващия ден предстои 
друг голям концерт – този 
на Веселин Маринов „Лесен 
за обичане“, с който ще 
представи едноименния си 
нов албум. Освен част от 
новите песни, ще чуете и 
някои от най-популярните 
хитове на изпълнителя. Ве-
селин Маринов и оркестърът 
му обещават шоу на светов-
но ниво и два часа да пеете 
заедно с тях. Шоуто започ-
ва в 21:00 часа на 6 август. 

30 години Б.Т.Р.! Една от 
най-успешни български рок 
банди ще отбележи годиш-
нината си с турне в стра-
ната. Групата се подготвя 
за концертите си, събирай-
ки най-доброто от музика-
та, която създава през тези 
три десетилетия. Публика-
та ще чуе на живо и люби-
мите си песни от успешни-
те последни два албума на 
Б.Т.Р. – „Невидими стени“ 
и „Пъзел“, завладели сърцата 
на феновете. Всичко това 
ще бъде представено с висо-
кия професионализъм и ди-
намиката, които познава 
публиката на групата. 
Концертът в Летен театър 
е на 9 август от 21:00 часа.

Два дни след това предстои 
един друг рок спектакъл – 
„Сигнал Simphonic!“. Специ-
ално участие в него за една 
различна и неповторима 
емоция ще вземе Симфоничен 

оркестър с диригент Дими-
тър Косев. 45 музиканти ви 
очакват в Летен театър 
Бургас на 11 август 2024 от 
20:00 часа. И това не е всич-
ко. Йордан Караджов, Алек-
сандър Мариновски, Владимир 
Захариев и Георги Янакиев 
ви очакват за един незабра-
вим и различен рок концерт 
с любимите хитове на по-
коления българи – „Да те 
жадувам“, „Може би“, „Сбо-
гом“, „Весели момичета“ и 
други. 

На 17 август от 21:00 
часа любимата ни бургазлий-
ка Тони Димитрова ще изпее 
пред публиката множество 
любими хитове в концерта 
„Време за обичане“. 

С турне през лятото е и 
Миро. На 18 август от 21:00 
часа големите му хитове, 
както и нови песни и емоци-
ята, която носи с музиката 
си ще са на едно място – Ле-
тен театър.

На 22 август Виктор 
Калев ще представи концерт-
спектакъла си „Грамофона“. 
Часът е 20:30. 50 години на 
сцена пък ще празнува Кичка 
Бодурова с концерт в Бургас 
на 28 август от 20:00 часа.

През септември е обявено 
едно събитие. То е концерт 
от турнето на „Дует Ритон“ 
– „Елате ни на гости“. Денят 
е 19 септември, а началото 
е от 20:00 часа.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Остров Света Анаста-
сия ще празнува десети 
рожден ден това лято. На 
15 август, специално за 
годишнината на единстве-
ния населен български ос-
тров, концерт ще изнесат 
в пълен състав „Мери бойс 
бенд“. Това заяви позна-
тият като губернатор 
на острова Павлин Дими-
тров пред репортер на 
„Черноморски фар“. 

„Мери като бургазлий-
ка и на имения си ден 
специално ще ни уважи и 
смятам, че ще стане мно-
го хубав празник. След 
това в петък и събота 
очакваме „Стефан Вълдо-

брев и Обичайните запо-
дозрени“. За първи път ще 
направим и един по-голям 
концерт на острова, кой-
то ще е около 3 часа. Ще 
ни гостуват „Остава“ и 
„Hayes and Y“ за радост на 
всички меломани“, каза 
той и добави, че за август 
се обмисля отново един 
по-голям концерт с учас-
тие на бургаски банди. 

Димитров обясни, че на 
1 май заедно с бургаски 
иконописци ще направят 
една прекрасна изложба от 
икони, които ще бъдат 
изложени в параклиса 
„Света Анастасия“. На 4 
май пък ще се открие под-
водното разширение на 
острова. 

„Влизаме под водата до 
подводния параклис на 
Света Анастасия с клуб 
„Приятели на морето“. С 
тях ще почистим и около 
острова“, посочи губерна-
торът.

Реално още преди офи-
циалното откриване на 
сезона на 1 май, параклисът 
вече е запазен за една от 
над десетте резервирани 
сватби, които ще се със-
тоят на острова. Тя е 
още на 27 април. В послед-
ните години все по-голям 
е интересът за бракосъ-
четаване на Света Ана-
стасия, който младожен-
ците безспорно избират 
заради романтичната 
атмосфера. 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Традиционният конкурс 
за песен „Бургас и море-
то“ събира песни за 
тазгодишното издание. 
По регламент в него 
могат да се включат 
музиканти със своите 
нови песни.

„Ако сте талантлив 
автор и имате създадена 
нова песен, то още днес 
може да я изпратите за 
участие в Националния 
конкурс за песен „Бургас 
и морето 2024“. Има 
достатъчно време и за 
музикантите, които 
тепърва ще работят по 
създаването на своите 
музикални хитове“, по-
сочват организаторите.

Крайният срок за по-
даване на песни е 10.05.2024 
г. Финалният етап на 
конкурса „Бургас и море-

то“ ще се проведе в раз-
гара на лятото на голя-
мата сцена в Летен 
театър Бургас и ще бъде 
излъчен в национален ефир.

„Не чакайте и не се 
колебайте! Конкурсът 
е с изградени традиции 
и в същото време стъп-
ва свежо към новите 
тенденции в музиката“, 
призовават от Община 
Бургас.

Вестник „Черноморски 
фар“ отново ще отличи 
песента с най-добър 
текст в конкурс. Призът 
се превърна в традиция 
от конкурса и през го-
дините много именити 
автори са негови лауре-
ати. 

Контакти за възник-
нали въпроси, обсъждане 
на идеи и предложения 
изпращайте на мейла: 
burgas.moreto@abv.bg  или 

тел.: 0882 121 001.
Тази година за пръв 

път ще се проведе и 
„Бургас и морето“ за 
младежи. Ясни са и до-
пуснатите до участие 
изпълнители. Това са: 
Дарина Маркова, Кристи-
ана Кирилова, Кристиян 
Грънчаров, Максим Ял-
нъзов, Мария Великова, 
Натали Ангелова, Соня 
Вангелова, Теодора Веле-
ва и групите Scarlet Clouds 
и Fifth Hour са музикан-
тите, които продължа-
ват към финалния етап 
на конкурса през лятото.

Всички те взеха участие 
на кастинг, който се 
проведе в Културен дом 
НХК и успяха да впечатлят 
журито в състав: Дарияна 
Куманова, Антонио Ван-
дони, Стефан Илчев, 
Михаела Маринова и 
Христин Стрижлев.Рекордьорите на Гинес „Огънят на Анадола“ ще смаят публиката                    ФОТО: „СТАНДАРТ“

Островът празнува 10 години със специална концертна програма

„Бургас и морето“ събира 
песни за участие

 „Черноморски фар“ традиционно награж-
дава песента с най-добър текст от „Бур-
гас и морето“. През 2022 година награда-
та отиде при песента „Не те забрявам“ с 
текст Красимир Трифонов, изпълнена от 
Дани Илиева и Емин Ал Джунейд
ФОТО: „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“
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МОНИКА ИЛИЕВА

Укрепват брега край 
интерхотела – някогашна 
соцемблема в Поморие, 
научи „Черноморски фар“. 
По време на мащабен ремонт, 
извършван в обекта от 
частен инвеститор, който 
преди време придоби соб-
ствеността върху имота, 
връзката между двете хо-
телски сгради бе съборена, 
именно поради тази при-
чина. Оказва се, че брегът 
трябва да бъде укрепен, за 
да се избегнат свлачищни 
процеси. „При интерхотел 
„Поморие“ има един проблем 
– пропадане на самия път. 
Тази е причината инвести-
торът да събори голяма 
част от сградите. Той ще 
укрепва целия бряг и после 
ще свърже отново двете 
сгради – старото и новото 
тяло. С изграждането на 
рибарското пристанище 
направихме това, но около 
интерхотела увисна брега“, 
обясни кметът на Поморие 
Иван Алексиев.

Реконструкциите, кои-
то се извършва към момен-
та по съоръжението, ще 
доведат до разширяване на 
бул. „П. К. Яворов“, в част-
та, минаваща покрай ин-
терхотел „Поморие“. 
Предвидено е в конкретен 

стеснен участък да се из-
гради пешеходна зона за 
сметка на пристройка към 
хотела, която няма да се 
възстановява. „На сесията 
от 28 март бе гледана и 
последната докладна, чрез 
която бе изчистена съсоб-
ствеността, за да може 
инвеститорът да развие 
изцяло идеята си. В съсед-
ство е променен статута 
на парцел с цел изграждане 
на подземен паркинг. Той 
ще се намира след почивна 
станция „Миньор“, обясни 

кметът на Поморие Иван 
Алексиев. 

Той квалифицира пове-
дението на опозицията на 
провелото се заседание на 
местния парламент като 
популистко. Подкрепи се с 
факта, че в точките от 
дневния ред, касаещи про-
дажба на общински терени 
и изчистване на съсобстве-
ност - „опозицията заяви 
твърдо и категорично, че 
не е съгласна да се продават 
общински терени. Искам 
обаче да уточня, че имахме 

шест докладни за продаж-
ба на общински терени. 
Всички, освен една, са по-
искане на кметове по насе-
лени места. Направи ми 
впечатление, че БСП гласу-
ваха против – принципно 
– и по шестте точки. Ос-
таналата част от опози-
цията се противопостави 
на три от докладните. Не 
гласува „против“ в населе-
ните места – Лъка, Алек-
сандрово и Горица. Буди 
интерес перспективата 
кои ще излязат на търга в 

тези населени места“. Иван 
Алексиев конкретизира, че 
справката е ясна и конкрет-
на – касае се за продажба на 
парцели в регулация за 
строителство. „Община 
Поморие не е строителна 
компания. А на популистки 
приказки като – „Да оста-
вим на бъдещите поколения!“ 
–  ще отговоря, че трябва 
да им оставим – подреден, 
здрав и работещ град. Това 
ще стане през предложения, 
с които да развиваме Ле-
тище Бургас, да развиваме 

града като туристически 
център през цялата година“, 
допълни още градоначални-
кът. 

На въпросът какво ще се 
случи с ветроходният клуб, 
помещаващ се в Морския 
клуб, който също попада в 
собствеността на инвес-
титора Алексиев обясни, 
че той е предоставил база-
та за безвъзмездно ползва-
не и е поел ангажимента, 
независимо от реконструк-
циите, които се правят – да 
я запази и подобри.

Нова визия. Реконструкцията ще доведе до разширение на булеварда

Частен инвеститор укрепва брега край 
интерхотела – някогашната емблема на Поморие

Частният инвеститор придоби преди време собствеността върху имотаТака изглежда в момента районът          ФОТО: АВТОРЪТ 

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Преди 93 години е обна-
родван царски указ, с който 
село Ембелец е преименува-
но на Лозенец.

Лозенец започва съвре-
менната си история като 
основано от бежанци село. 

Мнозинството от тях 
са от село Велика в турска 
Странджа, днес село Балабан. 
Прогонени от турската 
войска след Втората бал-
канска война, наричана още 
Междусъюзническа, на 20 
септември 1913 г., бежанците 
усядат първоначално в с. 
Потурнак, тогава турски 
чифлик. Към тях се присъ-
единяват и други техни 
сънародници, главно от град 
Малък Самоков (днес Де-
миркьой в Турция). В нача-
лото на 20-те години обаче 
в Европа се разпростира 
епидемия от т.нар. испан-
ска болест, която взема 
милиони жертви и причи-
нява много смърт и в По-
турнак. По съвет на лекари, 
за да избягат на по-прове-
триво място, част от се-
ляните се насочват към 
изоставеното от много 

години село Ембеля (Ембер-
ли, Ембелец, в превод – лозе) 
на брега на морето. Там 
намират останки от хрис-
тиянско село, църква, хрис-
тиянски гробища и кладен-
ци, останки, според писания 
на австрийски пътешест-
веник , първо на гърци, а след 
това на българи. Името на 
селото е Поровица (Пордо-
виза). То просъществува до 
средата на 18 век, тъй като 
е обект на постоянни пи-
ратски набези. 

През 1924 г. властите във 
Василико (днес Царево) 
изпращат геодезисти, кои-
то парцелират терена на 
дворове, за чието разпре-

деление селяните теглят 
жребий. Първоначално 
усядат 7 семейства, които 
заедно със сънародници от 
село  Кости, Малък Самоков, 
село Пенека, общо към 15 
семейства, поставят впо-
следствие основите на 
ново село.

Така е било преди 100 
години, а сега Лозенец е 
хитово туристическо 
място, което се разраства 
и привлича много туристи. 
Тук през летните месеци 
се събира голяма част от 
артистичната бохема на 
страната, а имотите и 
нощувките са във високия 
клас цени, хотелската база 

непрекъснато се разраства, 
инфраструктурата съща.

Община Царево и кметство 
Лозенец организират богата 
фолклорна програма за праз-
ничните 5 и 6 май, когато 
освен Великден, ще е кулми-
нацията на тържествата 
по случай вековния юбилей.

Празникът ще започне още 
на 5 май, а кулминацията е 
музикалният и танцов спек-
такъл на неповторимата 
Николина Чакърдъкова и 
Неврокопски танцов ансамбъл, 
с които тя изпълва най-голе-
мите сцени, който ще бъде 
представен на 6 май. 

От село на тракийски бежанци до хитово туристическо 
място – Лозенец на век

Панорамен 
изглед на Ло-
зенец днес
ФОТО: ФБ



На 9 април кметът 
Васил Едрев посрещ-
на в Община Айтос 

гимназисти от Средно 
училище „Христо Ботев“, 
участници в Менторската 
програма „Младежите на 
България и Черна гора – Мост 
за нови възможности”, 
реализирана като съвмест-
на инициатива на Посол-
ството на Черна гора в 
България и Асоциация 
„Докосни дъгата“ и Сдру-
жение „Младежки гвардей-
ски отряди“. 
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Инициативата е на Посолството на Черна гора в България, Асоциация 
„Докосни дъгата“ и Сдружение „Младежки гвардейски отряди“

Гвардейците на СУ „Христо Ботев“ 
представиха България в Черна гора

ВЕСЕЛА ЗАХАРИЕВА

Спортистите от КСА 
„Ейнджълс“ взеха участие 
в Международния турнир 
по спортна акробатика в 
гр. Чезенатико, Италия. 
Състезателите завоюваха 
три златни, един сребърен 
и два бронзови медала в 
различните възрастови 
групи. В оспорваната над-
превара участваха пред-
ставители на България, 
Германия, Англия, Холандия, 
Австрия, Полша, Унгария, 
Португалия, Турция, Мол-
дова, Швейцария и Италия.

Грандиозен успех за акробатите от КСА „Ейнджълс“
Шест медала за младия клуб от Международната надпревара в Италия

Гвардейците в разговор с кмета Васил Едрев Българската група в Черна гора

Айтоските младежи бяха избрани измежду 700 млади бъл-
гари, заявили желание за участие в пилотната програма

С благодарност за съдействието на Община АйтосВ Университета на Черна гора

КСА „Ейн-
джълс“ 

– Айтос на 
старта на 

междуна-
родното 

състезание в 
Италия

Треньорите 
Дида Грудева и 

Лидия Коста-
динова поздра-
вяват Иванина 

Казакова и 
Йоана Димова 

за доброто 
представяне

ФОТО: 
КСА „ЕЙНДЖЪЛС“
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Д-р Калчо Георгиев – заслужил деятел на селското стопанство 

100 години

Основоположникът
Д-Р КАЛЧО ГЕОРГИЕВ 
за създателя на в. „Народен 
приятел“ – Никола Божилов

Никола Божилов е роден в 
Айтос. Родителите му про-
изхождат от Котел. Пресе-
лени са в Айтос преди Осво-
бождението на България от 
турско робство. Баща му 
Божил Сапунов е бил първият 
кмет на града. За да бъде пър-
вият гражданин на Айтос, 
явно е бил грамотен човек, с 
по-висока култура и автори-
тет сред съгражданите си.

Божилов е учил и завършил 
основното си образование в 
Айтос, после гимназията в 
Сливен, където учител по 
литература му бил извест-
ният публицист, преводач и 
книгоиздател Георги Бакалов. 
След завършването на гимна-
зията Божилов се завръща в 
Айтос, назначен е за учител 
в селата Пирне и Вресово. 
Учителства няколко години 
и заминава за София, където 
се записва студент в Юриди-
ческия факултет. Правото 
не му се понравило и той на-
пуска следването. Живее в 
София, движи се в среди от 
интелектуалци. Близки при-
ятели са му били Димчо Дебе-
лянов, писателите Людмил 
Стоянов, авторът на драма-
та „Майстори“ Рачо Стоянов 
и др. Той високо ценеше пое-
зията на Дебелянов, обичаше 
поета и много скърбеше за 

неговата нелепа смърт. Те 
бяха близки приятели, рабо-
тили са в едно и също учреж-
дение – Географския институт 
в София.

След Първата световна 
война Божилов се връща в 
Айтос. По инициатива на 
Божилов е подготвена и пред-
ставена пиесата „На дъното“ 
от Максим Горки. Той беше и 
режисьор и актьор в пиесата, 
която се прие от гражданите 
много добре.

Никола Божилов много 
четеше, но само подбрани 
автори със световна извест-
ност. Имаше завидна памет 
до последните си дни.

Този физически дребен 
човек носеше много смел дух 
в себе си. След разстрела на 
Димитър Карагьозов, Никола 
Велков, Щерю Русев и Иван 
Михов, Божилов отправяше 
смели нападки против преки-
те им убийци. Където ги ви-
деше и срещнеше, в лицето 

им казваше „убийци, това 
няма да ви с размине, рано или 
късно ще си получите възмез-
дието“.

Божилов беше много добър 
публицист. Неговите статии 
на актуални теми и сега са 
действени. Последните си 

години Никола Божилов живя 
и умря в старчески дом – 
Бургас. Когато отидохме на 
погребението му, в стаята 
намерихме само една отворе-
на книга – „Петър І“ от 
Толстой.

Така живя и остави скъп 

спомен в нас, неговите прия-
тели, бай Кольо Божилов, 
както свойски се обръщаха 
към него.

„Народен приятел“ – 12 
април 1984 г., по повод 60 годи-
ни НП

ПРОДЪЛЖЕНИЕ ОТ СТР. 1

През м. април т.г. мла-
дежите бяха част от 
групата от 50 ученици, 
студенти и директори на 
учебни заведения, която 
посети Черна гора с цел 
обмен на културни прак-
тики и традиции. Прино-
сът за иницииране и реали-
зиране на програмата е на 
г-жа Йелена Филипович – 
Стоянов, временно упра-
вляващ Посолството на 
Черна гора в България, и на 
председателя на Асоциация 
„Докосни дъгата“ д-р Де-
нислава Ангелова.

Айтоската група включ-
ваше членовете на Учени-
ческия гвардейски отряд 
на СУ „Христо Ботев“ 
Самуил Щерев, Еда Юмеро-
ва и Онур Илязов. Още един 
млад айтозлия пътува до 
Черна гора – Димо Стоянов, 
гвардеец в ПГЕЕ „Констан-
тин Фотинов“, гр. Бургас, 
младежът, който впечат-
ли България с интелект и 
знания в „Стани богат“, 

Младежите, водени от 
директора на СУ „Христо 
Ботев“ Пенка Кирязова, 
имаха изключителната 
възможност да участват 
във финалния кръг на мен-
торската програма. Те 
разказаха на градоначални-
ка за възможността да се 
запознаят с политическо-
то устройство, култура-
та и младежките дейности 
в Черна гора. 

Стана ясно, че в про-
дължение на три дни са 
провели редица важни 
срещи и разговори с ми-
нистри, държавници, 
спортни деятели, общест-
веници и черногорски 
политически лидери. 
„Разгледахме сградата на 
Общината и няколко 
министерства. Имахме 
срещи с вицепремиера и 
министър на младежта и 
спорта Драгослав Шчекич, 
министъра на образова-
нието, науката и инова-
циите Анджела-Якшич 
Стоянович, министъра 
по правата на човека и 

малцинствата Фатмир 
Джека“, изброява имената 
на високопоставени пред-
ставители на черногор-
ската държава, Самуил 
Щерев. 

Видимо развълнувани от 
преживяното, младите 
хора споделиха с кмета и 
впечатленията си от сре-
щата с президента на 
Черногорския футболен 
съюз Деян Савичевич, кой-
то им разказал за емблема-
тичните моменти в 
своята кариера.

Стана дума и за инте-
ресните срещи на българ-
ската делегация в Парла-
мента и Университета на 
Черна гора, и за пътуване-
то до емблематични за 
страната места. „Освен 
Подгорица, посетихме 
Будва и Котор, старата 
столица Цетине и Цетин-
ския манастир, научихме 
интересни факти и събития 
за историята и традици-
ите на черногорци. А за да 
покажем българския дух и 
традиция, извихме българ-

ско хоро в старинния Котор. 
По време на разходките и 
пътуването пяхме вечни-
те български песни“, раз-
казва Еда Юмерова.

„В последния ден от 
посещението си проведох-
ме дискусия с българския 
посланик в Черна гора 
Стефан Димитров, който 
определи менторската 
програма като изключите-
лен принос. Според посла-
ника е важно да знаем какво 
става в региона, в който 
живеем и къде стои Бълга-
рия. Имахме среща и с Васил 
Дурев, първи секретар в 
посолството на Република 
България в Подгорица. За-
давахме много въпроси за 
всичко, което видяхме и 
преживяхме в Черна гора“, 
казва Онур Илязов.

За спомен на домакините 
българската делегация ос-
тавила множество ембле-
матични за България суве-
нири и ценности, научихме 
още от възпитаниците на 
СУ „Христо Ботев“, Айтос.

НП

З А П О В Е Д  № РД- 08-239
 гр. Айтос, 05.04.2024 г.

На основание чл. 44, ал.1 т.8 и ал.2  от ЗМСМА, във връзка със заповед 
№РД11-761/26.03.2024г. на изпълнителния директор на БАБХ, относно конста-
тирани случаи на заболяването Африканска чума по свинете /АЧС/ в област 
Пловдив, във връзка  с решение от заседание на Общинската епизоотична ко-
мисия от 04.04.2024г., относно набелязани мерки за ограничаване разпростра-
нението на заболяването Африканска чума по свинете

З А П О В Я Д В А М :
1. Да се проведе инвентаризация на обектите за отглеждане на свине за 

лични нужди три пъти годишно както следва:
– двукратно от представители на администрацията на местното управление: 

първа проверка в срок до 30.04.2024 и втора проверка в срок до 31.07.2024г.;
– веднъж от представители на местното управление с участието на офи-

циален ветеринарен лекар в срок до 20.10.2024г.
2. Извършване на съвместни проверки от представители на администраци-

ята на местното управление и ОДБХ на депопулацията на задните дворове през 
2019г., ако същите не са подновили дейността си.

3. Предоставяне на информационни материали на собствениците на пра-
сета от задния двор чрез общинската администрация, официалния ветеринарен 
лекар и регистрираните ветеринарни лекари.

4. Взаимодействие с териториалните звена на МВР за борба с нелегалното 
придвижване на прасета.

Настоящата заповед да се предостави на кметовете и кметските наместни-
ци на населените места в общината, за сведение и изпълнение. 

Заповедта да се разпространи чрез средствата за масова информация – сайт 
на Община Айтос, Радиовъзел-Айтос, вестник „Народен приятел“-Айтос.

Контрол по изпълнение на заповедта ще изпълнявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

СЪОБЩЕНИЕ

Община Айтос уведомява гражданите, че във връзка с очаквано 
увеличение на кърлежовите популации на 15.04.2024г., 16.04.2024г. 
и 17.04.2024г. ще се извърши пръскане срещу кърлежи в зелените 
площи в гр.Айтос.

Обработките на тревните площи ще бъдат извършени с „БИОТЕК 
C/S”. Препаратът е разрешен за използване и е подходящ за борба с 
пълзящи и летящи насекоми. Карантинен срок 24 часа.

При неблагоприятни атмосферни условия пръскането ще се извър-
ши в следващите три работни дни.

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Гвардейците на СУ „Христо Ботев“ 
представиха България в Черна гора 

по менторска програма

Една от мал-
кото запазени 
снимки на Ни-
кола Божилов

Никола Божи-
лов (с бомбе-
то) с айтозлии

20-те години 
на ХХ век – Ай-
тос, Главната 

улица



Пунктът в Айтос е на ул. „Паркова“ №52

От 15 април до 15 май БЧК-Айтос 
раздава хранителни пакети по програмата 

за подпомагане 2021 – 2027 г.
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Доброволците Данка 
Янова и Марияна 
Автанска от БЧК-

Айтос с председател Соня 
Костова, обявиха, че раз-
даването на хранителни 
пакети по Програмата за 
храни и основно матери-
ално подпомагане 2021 – 2027 
г. стартира на 15 април 
2024 г. (понеделник). 

Пунктът, в който ще 
бъдат раздавани храните, 
е открит в общинския клуб, 
на ул. „Паркова“ 52. Работ-
ното време ще е от 13.00 
до 18.00 часа, всеки работен 
ден.

През първата седмица 
– 15-19 април включително, 
ще се раздават хранител-
ните пакети за включени-
те в целевата група от 
населените места на об-
щината. Ще ги получават 
кметовете на селата и ще 

ги раздават по списък.
Едночленните и двуч-

ленните семейства ще 
получат един хранителен 
пакет с общо тегло 10,890 
кг, а тричленните и по-
големите семейства – два 
хранителни пакета с общо 
тегло 38,470 кг. Списъците 
на подлежащите на подпо-
магане лица се изготвят и 
предоставят на БЧК – Ай-
тос от Агенцията за со-
циално подпомагане, която 
е и Управляващ орган на 
Програмата. Хранителни-
те пакети съдържат 15 
вида продукти: олио, ориз, 
брашно, захар, леща, спаге-
ти, лютеница, конфитюр, 
както и 7 вида консерви: 
зелен фасул, зрял боб; до-
мати, грах; гювеч, пиле 
фрикасе и риба.

Пакетите с храни са 
предназначени за лица и 

семейства, подпомагани на 
различни основания от 
дирекциите „Социално 
подпомагане“ и включват 
следните категории:

1. Лица и семейства, 
подпомагани по Наредба 
№РД-07-5 от 2008 г. за ус-
ловията и реда за отпус-
кане на целева помощ за 

отопление (2023 г./2024 г.);
2. Лица с ниски доходи 

на член от семейството, 
които получават месечни 
помощи за отглеждане на 
дете по реда на чл. 8, ал. 1 
и 5 от ЗСПД.

3. Лица с над 90% степен 
на увреждане, с определено 
право на чужда помощ и 
ниски лични доходи от 
пенсия, които получават 
месечна финансова подкре-
па по чл.70 от ЗХУ .

4. Лица и семейства, 
които получават месечни 
помощи за отглеждане на 
дете с трайно увреждане 
по реда на чл. 8д от ЗСПД.

5. Лица и семейства, 
получили еднократни или 
месечни помощи, предназ-
начени за превенция и ре-
интеграция, отглеждане 
на дете при близки и род-
нини и в приемни семейства 

по реда и условията на 
ППЗЗД.

6. Лица и семейства, 
подпомогнати с еднократ-
на помощ по реда на чл. 16 
от ППЗСП или на друго 
нормативно основание, въз 
основа на инцидентно 
възникнали обстоятелства.

7. Лица или семейства с 
ниски доходи, получили 
отказ за подпомагане по 
Наредба № РД-07-5 от 2008 
г. за условията и реда за 
отпускане на целева помощ 
за отопление, поради над-
вишен диференциран доход 
за отопление или поради 
неизпълнено някое от дру-
гите комплексни условия 
за подпомагане, което не 
променя нивото им на 
материално лишение.

НП

Младите танцьори от 
Айтос ще представят 
България на Световния 

конкурс в Чехия

Танцова школа „Тиара“ 
при Военен клуб –Айтос за 
пореден път доказва класа-
та си на национална сцена 
– този път, на квалифика-
ционния кръг DWC за Бъл-
гария. Момчетата и моми-
четата на талантливата 
Златина Колева отново са 
на върха, след оспорваната 
надпревара с най-добрите 
танцови школи в страната.

Четири квоти за Све-
товното първенство по 
танци Dance World Cup в 
Прага 2024 получи от стро-
гите съдии айтоската 
танцова школа. И това не 
е първият успех на Школа-
та – още преди девет го-
дини „Тиара“ имаше първа-
та си блестяща изява на 
световния дансинг.

През този уикенд, в 
квалификационния кръг 
DWC за България, „Тиара“ 
участва с 31 деца и 5 тан-
ца в два танцови стила. 
Развълнувана и щастлива, 
Златина Колева сподели 
новината за успеха с при-
ятели и почитатели във 
Фейсбук. „Резултатът от 

участието ни са три пър-
ви места и едно второ, и 
най-важното – четири 
квоти, които ни дават 
право да представяме Бъл-
гария на световния конкурс 
в Прага, Чехия. Гордеем се 
с децата, които в послед-
ните два месеца положиха 
много труд, за да постиг-

нат тези резултати. 
Благодарим на всички хора 
около нас, които ни под-
крепят! Предстои още 
по-упорита работа, за да 
представим страната ни 
по най-добрия начин“, спо-
деля чаровната ръководи-
телка на ТШ „Тиара“.

НП

Пред пункта на ул. „Паркова“            ФОТО: АРХИВ НП

Организира на 16 –18 
април СУ „Никола Й. 

Вапцаров“, град Айтос

На 16, 17 и 18 април 2024 
г. в Актовата зала на СУ 
„Н. Й. Вапцаров“ гр. Айтос 
ще се проведе Деветият 
квалификационен форум 
за споделяне на иновации 
и добри практики, насоче-
ни към повишаване качест-
вото на образование, 
придобиване на ключови 
компетентности и въз-
можност за популяризи-
рането на нови образова-
телни продукти и методи 
на преподаване.

Участие във форума ще 
вземат педагогически 
специалисти от СУ „Ни-
кола Й. Вапцаров“, СУ 
„Христо Ботев“, ПГСС 

„Златна нива“ гр. Айтос 
и външни лектори от 
„Гордън Груп България 
2017“ ЕООД, „Уча се“, 
Център за творческо 
обучение.

В трите дни Форумът 
ще е насочен към различни 
културно-образователни 
области:

16.04.2024 г. - Педагоги-
чески специалисти от 
начален етап, приобщава-
що образование;

17.04.2024 г. – Общест-
вени науки и гражданско 
образование, български език 
и литература, изкуства, 
бит и технологии, англий-
ски език;

18.04.2024 г. – Инфор-
матика и информационни 
технологии, математика, 
природни науки и екология.

Девети квалификационен 
форум за споделяне на 

иновации и добри практики 

СУ „Никола Йонков 
Вапцаров“, град Айтос
ФОТО: НП

ТШ „Тиара“ с четири квоти за Световното 
по танци Dance World Cup в Прага 2024

Журито и публиката впечатлени от талантливите танцьори 
на айтоската школа

Признание за школата на Златина Колева

С медалите и купите след големия успех                    ФОТО: ТШ „ТИАРА“



„Ангелите” се завърнаха в Айтос три златни, 
един сребърен и два бронзови медала
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В населените места 
посрещаха с благодарност 

и лакомства  младия 
медицински екип на 

болницата

В седмицата преди 7 април, 
професионалния празник на 
медиците, екип на „МБАЛ 
Айтос“ ЕООД с управител 
Златина Иванова, извърши 
безплатни профилактични 
прегледи на 120 жители на 
селата Пирне, Караново, Мал-
ка поляна и Съдиево и на 
обитателите на Дом за ста-
ри хора в Айтос. 

Първата профилактична 
кампания на общинската 
болница приключи успешно 
– резултатите показаха из-
ключителния интерес на хо-
рата в малките населени 
места към предоставената 
им възможност да проверят 
кръвното налягане и да се 
консултират с лекар за здрав-
ните си проблеми. „Освен 
насоки за поддържане и контрол 

на кръвното налягане, имаше 
и много случаи, нуждаещи се 
от диагностично уточнява-
не. На пациентите беше 
препоръчано да се обърнат към 
ОПЛ или лечебно заведение, 
където да направят допълни-
телни изследвания и да бъде 
уточнена адекватна терапия“, 
каза за местните медии Да-

фина Георгиева – ст. мед. се-
стра в МБАЛ – Айтос.

Да осъществят добровол-
ческата мисия на болницата, 
в медицинския екип се вклю-
чиха четири млади дами – д-р 
Айлин Муса, д-р Мелтем Иб, 
главна мед. сестра Мария 
Иванова и старша мед. сестра 
Дафина Георгиева. Хора от 40 

до 80 години ги посрещаха с 
благодарност – с лакомства 
и с десетки благопожелания за 
жеста, за вниманието и гри-
жата. 

Поради изключително го-
лемия интерес от страна на 
жителите на населените 
места в общината, МБАЛ – 
Айтос ще продължи своята 

доброволческа кампания за 
безплатни медицински пре-
гледи и през месеците май и 
юни 2024 г. Това съобщи ръко-
водството на общинската 
болница, с уточнението, че 
целта на предстоящите кам-
пании е да бъдат обхванати 
всички населени места на 
територията на община 

Айтос.
Ръководството на „МБАЛ 

Айтос“ ЕООД благодари на 
кметовете и секретарите на 
населени места, както и на 
управителя на Дом за стари 
хора в Айтос за добрата ор-
ганизация и създадените ус-
ловия за работа на медиците.

НП

ПРОДЪЛЖЕНИЕ ОТ СТР. 1

„Доволна съм от постиг-
натите резултати. Искам 
само да спомена, че някои от 
видовете са новосформира-
ни. Но те имат голям по-
тенциал и ако продължат да 
работят упорито, могат да 
постигнат още по-значими 
успехи. Мисля, че състезате-
лите от КСА „Ейнджълс“ 
достойно представиха Бъл-
гария“, заяви старши тре-
ньорът на „Ангелите“ Дида 
Грудева. 

Престижни класирания 
състезателите на „Ейнджълс“ 
постигнаха в категориите:

Категория С1
Златни медали: 
Смесена двойка – Крисия 

Петрова и Тома Антонов 
– първо място 

Мъжка двойка – Емануел 
Генчев  и Живко Христов – 
първо място 

Сребрен медал 

Женска двойка – Леман 
Аптула и Айше Ахмед – вто-
ро място 

Категория С2
Златен медал 
Мъжка четворка – Иван 

Тенев, Живко Христов, Ми-
тко Адем, Онур Смаил – пър-
во място 

Бронзов медал

Елис Рафет, Клара Джи-
ванова – трето място 

Категория Quant GOLD
Бронзов медал за момиче-

тата Елис Рафет, Клара 
Дживанова, Виктория Хри-
стова и Ралица Дачева – тре-
то място 

Дида Грудева е сред най-
опитните, дългогодишни 

треньори на айтоската 
школа по спортна акроба-
тика, затова е категорична: 
„Ако имаме по-добри условия 
за подготовка, сигурна съм, 
че децата ще имат още по-
добри резултати“.

От името на клуба спе-
циални благодарности Гру-
дева поднася към хората, 
които повярваха в КСА 

„Ейнджълс“ и дадоха безу-
словната си подкрепа за 
талантливите деца на Айтос 
– Дарина Ташкова-Георгиева 
и Валентин Георгиев – упра-
вители на фирма „Агродар 
България“ – ЕООД, Десислава 
Стоянова, Пламен Иванов и 
разбира се, към родителите, 
които бяха до отбора неот-
лъчно. Благодарност тре-

ньорският екип на КСА 
„Ейнджълс поднася и към 
Община Айтос.

Поздравления и за тре-
ньорския състав на КСА 
„Ейнджълс“: старши треньор 
Дида Грудева; треньори 
Лидия Костадинова, Биргюл 
Али и Александра Алексан-
дрова; хореограф Златина 
Колева.

Безплатните прегледи на МБАЛ-Айтос в селата 
продължават през май и юни  

Екипът, който проведе Седмицата на здравето в селата С грижа и внимание към всеки пациент         ФОТО: ДАФИНА ГЕОРГИЕВА

Златната мъжка четворка на „Ангелите“ – Иван Тенев, 
Живко Христов, Митко Адем, Онур Смаил

Златни медали за смесената двойка Крисия Петрова 
и Тома Антонов

Злато и за мъжката двойка Емануел Генчев и 
Живко Христов – първо място

Бронзовите момичета Елис Рафет, Клара Джи-
ванова, Виктория Христова и Ралица Дачева

Бронзови медали за Елис Рафет 
и Клара Дживанова

Сребърен медал за Леман Аптула и Айше Ахмед
На точка от медал – четвърто мяс-
то за тройката Моника Маринчева, 
Виктория Маринчева и Ралица Дачева
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Кметът Тихомир Янакиев 
представи Созопол в Испания
Делегация, водена от 

кмета на община Со-
зопол Тихомир Янаки-

ев, представи града на 
Международния културен 
фестивал „Български дни в 
Малага 2024“. Тази година 
той беше посветен на 
10-годишнината от създа-
ването на Първото българ-
ско неделно училище „Ро-
дина“. В честванията беше 

включено още откриване 
на паметник на св. св. Кирил 
и Методий в Малага и из-
ложба-проект „Творчест-
во без граници“. 

Посещението беше по 
покана на председателя 
на Асоциация „Малага – 
България 2010“ Петранка 
Костадинова. В делегаци-
ята бяха включени Андрей 
Николов – зам.- кмет на 

община Созопол, Мария 
Вълчева – н-к отдел КИД 
в Община Созопол, танцов 
състав на ТД „Яни Попов“ 
с ръководител Камелия 
Гамартиева, музикален 
изпълнител на гайда Крис-
тиян Тангарджиев, Вален-
тин Пеев, изпълнител на 
тъпан и Димитър Дими-
тров – народен певец. Те 
посетиха градовете Ма-

лага, Севиля и Михас. 
Кметът на община Со-

зопол Тихомир Янакиев 
направи посещение в кмет-
ството на гр. Севиля – 
столица на Андалусия, по 
покана на г-н Хосе Луис 
Санз Руиз – кмет на гр. 
Севиля. На срещата при-
състваха г-жа Росарио Ва-
скес – почетен консул на 
България и г-жа Мариела 
Димитрова – председател 
на Българо-испанската 

културна асоциация в гр. 
Севиля. Основната тема 
на разговора беше органи-
зацията на Фестивала 
„ИБЕРИЯ – СОЗОПОЛ 2024“. 
Тази година конкурсът се 
провежда под наслов: „Кул-
турен, гастрономичен и 
туристически мост меж-
ду Андалусия – Испания и 
България“.

Делегацията посети и 
гр. Михас , където по пока-
на на г-жа Ана Мата – кмет 

на гр. Михас, се проведе 
официална среща в сграда-
та на кметството.

Срещите преминаха в 
разговори за културата 
като мост между държа-
вите с различни традиции, 
развитие и разширяване на 
партньорски отношения 
в насоки, характерни за 
нашата община.

Продължава на стр. 2

Интересни находки 
открива екипът на Явор 
Иванов – ръководител на 
археологическите разкоп-
ки, и Димитър Недев – ди-
ректор на Археологическия 
музей в Созопол още в 
първите дни на спасител-
ните разкопки на терена, 

на който ще бъде изграде-
на автогарата в Созопол. 

Теренът е със широчина 
30 м и дължина 20 м. В се-
вероизточния ъгъл се про-
учва каменна постройка, 
чието предназначение все 
още не е ясно. Вероятно 
става въпрос за жилище 

от 12-13 в. В пласта над 
нея са открити два оловни 
печата от 13 в. с изобра-
жения на светци и надпи-
си, които са свързани с 
кореспонденция, вероятно 
между висши духовници.  

Продължава на стр. 4

Проверките за незаконно 
разположени каравани и 
кемпери в държавни и об-
щински терени започват 
от петък, 12 април. Това 
стана ясно на работна сре-
ща, инициирана от област-
ния управител на Бургас 
Пламен Янев. На нея при-
състваха представители на 
Община Созопол, ОДМВР, 
ПБЗН, РИОСВ, ЮИДП, ДГС, 
ОД „Земеделие“ и БДЧР.

Имотите, които ще се 
проверяват, обхващат 
земеделски, горски и защи-
тени територии в залива 

Вромос.
Те са с идентификатори: 

81178.55.47; 81178.55.44; 
81178.55.29; 81178.55.32; 
81178.55.28; 81178.55.25; 
81178.55.23; 81178.55.33; 
81178.55.30; 81178.55.26; 
81178.55.24 по КККР на гр. 
Черноморец.

Всеки, който е решил да 
къмпингува, може да напра-
ви бърза справка за вида и 
собствеността на имота, 
към който се е насочил, на 
този линк 

–  https://kais.cadastre.
bg  или чрез приложението 

– https://play.google.com/
store/apps/details?id=com.
anestorov.cadastre.

Проверките не целят 
конфронтация с гражда-
ните и налагане на санкции, 
а да се ограничат незакон-
ните къмпинги, в които 
има изградени навеси, кух-
ни, тоалетни, лехи с разсад, 
заяви областният управи-
тел. Той допълни, че ще се 
обявява предварително кои 
имоти ще бъдат проверя-
вани и се надява проверки-
те да констатират липса 
на нарушители.

Започват проверките на незаконните каравани в залива Вромос

Средновековен некропол откриха 
при разкопки на мястото на 

бъдещата автогара в Созопол



ОБЯВЛЕНИЕ
На основание чл. 25 ал.1, във връзка с чл. 21 ал. 1 от ЗОС, в съответствие с влязъл в сила подробно устройствения план за „ПУП-Парцеларен план 
за улици и алеи в местност Света Марина“ , както и с оглед реализиране на проект на техническата инфраструктура, Кметът на Община Созопол 
уведомява собствениците, че открива процедура по принудително отчуждаване на следните недвижими имоти: 

Собственик Поземлен имот 
идентификатор

Трайно предназначение 
на територията

Площ за отчуждаван е
/кв.м./

Размер на дължимото обезще-
тени е

Санта Марина АД
ЕИК 131366349
БЪЛГАРИЯ, гр. София, 
р-н Лозенец, бул. Чер-
ни връх, 51Б

поземлен имот 67800.36.5, 
целият с площ от 31 110 
кв.м., по кадастрална карта на 
гр.Созопол, м.Света Марина

горска територия с трайно 
ползване „друг вид дър-
вопроизводителна гора” 

791(седемстотин деветдесет 
и един) кв.м. и за който е об-
разуван нов имот с проектен 
идентификатор 67800.36.485.

81 670.75 лв.(осемдесет и една хи-
ляди шестстотин и седемдесет лева 
и 75ст.)лв. крайна сума, съгласно 
изготвена оценка от № 2024АО002 
от 09.01.2024г

Санта Марина АД
ЕИК 131366349
БЪЛГАРИЯ, гр. София, 
р-н Лозенец, бул. Чер-
ни връх, 51Б

поземлен имот 67800.36.5, 
целият с площ от 31 110 
кв.м., по кадастрална карта на 
гр.Созопол, м.Света Марина

горска територия с трайно 
ползване „друг вид дър-
вопроизводителна гора”

589(петстотин осемдесет и 
девет) кв.м. за който е образу-
ван нов имот с проектен иден-

тификатор 67800.36.484.

60 814.25 лв.(шестдесет хиляди 
осемстотин и четиринадесет лева 
и 25ст.)лв. крайна сума, съгласно 
изготвена оценка от № 2024АО002 
от 09.01.2024г
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Продължение от стр. 1

Участниците се запоз-
наха с организирания бълга-
ро-испански фестивал 
„ИБЕРИЯ – СОЗОПОЛ 2024“, 
включен в културния ка-
лендар на Община Созопол 
в периода 16 – 18 май. В 
него участие ще вземат 
различни групи, свързани с 
култура, гастрономия, 
социална  и туристическа 
дейност и съвместни учас-
тия на български училища 
с неправителствени орга-
низации по програма „Еразъм“ 
и др.

Наред с деловите срещи, 
фолклорната формация на 
ТД „Яни Попов“ Созопол 
взе участие в концертната 
програма в гр. Михас. Орга-

низиран бе съвместен бъл-
гаро-испански концерт с 
участието на група за 
фламенко танци с ръково-
дител Виктор Рохас в зала 
„Кала де Михас“.

Българската делегация 
участва и в програмата на 
„Български дни Малага – 2024“.  
Тя разгледа изложба-проект 
„Творчество без граници“, 
с организатори асоциация 
„Малага – България 2010“ и 
БКИЦ „Естрея“ – Бургас, 
проект „Всеки човек има 
своя история“ на фондация 
„Есториум; присъства на 
представяне на писателка-
та Милка Николова и ней-
ното творчество, взе 
участие в празничния 
концерт с групите от 
ПБНУ „Родина“ и ФГ „Бъл-

гарски ритми“ – Асоциация 
„Малага – България 2010“, 
Асоциация „Българска роза“, 
Фламенко група – Виктор 
Рохас, Академия „Елена 
Ромеро“, Асоциация „Марбея 
– България -2013“;ПГ „Ами-
гос де Компас“; ФФ Belgerian 
Drima Dens; ФФ „Светулка“, 
Антверпен, Асоциация 
ЕОТО и КБНТ „Луди-млади 
и игриви“ - София.

Концертната програма 
се проведе в сградата на 
ПБНУ „Родина“, гр. Малага 
с медиен партньор Нацио-
нално издателство АЗ.
БУки.

За отличното предста-
вяне в танцовата надпре-
вара ТД „Яни Попов“, Со-
зопол получи отличие с 
грамота.

Кметът Тихомир Янакиев 
представи Созопол в Испания

Г-жа Росарио Васкес, почетен консул на България 
за Андалусия

Г-жа Мариела Димитрова – президент на 
българо-испанската асоциация за култура 
в Севиля

Среща с кмета  на гр. Севиля – Хосе Луис Санс Руиз Среща с кмета на гр.Михас – г-жа Ана Мата

СЪОБЩЕНИЕ 

Предстоящи обработки срещу кърлежи са планирани за територията на 
община Созопол, както следва:
Първа обработка от дата 19.04.2024г. до 24.04.2024г.
Втора обработка от дата 10.05.2024г. до 15.05.2024г.
Датите подлежат на промени спрямо метеорологичната обстановка или 
други непредвидени обстоятелства. 

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС

8000, гр. Бургас, ул. „Цар Асен” №4, тел. 02/922 3876

ОБЯВА

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че на основание заповед 
№ОХ-292/26.03.2024 г. на министъра на отбраната на Република България, 
са обявени 109 (сто и девет) вакантни длъжности във военни формирования 
от Военноморските сили за приемане на служба в доброволния резерв 
на български граждани след провеждане на конкурс.

Краен срок за подаване на документи  26.07.2024 r.
Повече информация за кандидатстването и подаването на документите 

можете да получите в сайтовете http://www.navy.mod.bg, /http://www.comd.
bg/, както и в стая №14, в сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас, 
и в офисите за военен отчет в общините на Бургаска област.

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС

8000, гр. Бургас, ул. „Цар Асен” №4, тел. 02/922 3876

ОБЯВА

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че на основание заповед 
№РД-143/19.03.2024 г. на командира на Националната гвардейска част 
са обявени 101 (сто и една) вакантни длъжности за войници за приемане 
на военна служба на лица, завършили граждански средни или висши учи-
лища в страната и в чужбина, в Националната гвардейска част – военно 
формирование 54 800 – гр. София.

Краен срок за подаване на документи  09.05.2024 r.
Повече информация за кандидатстването и подаването на документите 

можете да получите в сайтовете http://www.navy.mod.bg, /http://www.comd.
bg/, както и в стая №14, в сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас, 
и в офисите за военен отчет в общините на Бургаска област.

ОБЩИНА СОЗОПОЛ

В срока на обявлението собствениците на посо-
чения имот следва да представят документи за 
собственост в отдел „Правни дейности, човешки 
ресурси и обществени поръчки ”, Община Со-
зопол, пл.”Хан Крум” №2, стая №37, като могат 
да посочат банкова сметка, по която да им бъде 
преведено обезщетението за отчуждавания 
имот. В противен случай сумата за паричното 
обезщетение ще бъде преведена по сметка “За 
чужди средства“ на Община Созопол, съгласно 
чл.29, ал.2 от ЗОС, от където ще могат да бъдат 

получавани чрез обслужващата банка.
С решение № 837 от 29.09.2022г. на общински 
Съвет Созопол, обекта „ПУП-Парцеларен план за 
улици и алеи в местност Света Марина“ е обявен за 
общински от първостепенно значение“. С Решение 
№ 1154 от 19.09.2023г. на ОбС е одобрен подробно 
устройствения план, като по обявяването му няма 
постъпили жалби. Въз основа на същото е израбо-
тена скица-проект №15-1309455 от 12.12.2023г. 
показваща изменението на Кадастралната карта 
при нанасянето на проекта.

Обявлението да се публикува в два централни 
и един местен ежедневник, на интернет стра-
ницата на Община Созопол и копие от него да 
се постави на определеното за целта място в 
сградата на общината.

ТИХОМИР ЯНАКИЕВ
Кмет на Община Созопол

изготвил :Г.Георгиева
Директор дирекция АПО
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Младата звезда на 
българския бокс, ро-
деният в Созопол 

Петър Драганов, постигна 
деветата си победа в девет 
мача на професионалния 
ринг.

В столичната зала „Аре-
на София“ Петър нокаути-
ра още в първия рунд Анхел 
Адриан от Венецуела. На 
Драганов му бяха нужни 
само 2:57 минути, за да по-
беди безапелационно Адриан.

За това време 29-годиш-
ният созополчанин два 
пъти прати съперника си 
в нокдаун, а при третия 
съдията на ринга спря дву-
боя. Така първите четири-
ма български боксьори, 
които се качиха на ринга в 
„Арена София“, постигна-
ха победи.

Преди Драганов съдията 

вдигна ръката на Слави 
Хараламбов, Кирил Русинов 
и Даниел Асенов.

Силна подкрепа Драганов 
получи от своя съгражданин, 
кмета на Созопол Тихомир 
Янакиев, който присъства 
лично в залата.

На мача между Драганов 

и Адриан се появи и носи-
телят на „регулярната“ 
световна титла в тежка 
категория Махмуд Чар. 
Германецът трябваше да 
бъде съперник на Кубрат 
Пулев, но е в невъзможност 
да защитава пояса си зара-
ди контузия.

Созополската боксова звезда Петър  
Драганов с девета победа от девет мача

С един златен и два брон-
зови медала се завърнаха 
състезателите по свободна 
борба от клуб „Созопол“ 
възраст „момчета“ от силен 
международен турнир в 
община Гълъбово.  

Със златен медал се окичи 
Божидар Узунов. Той е ученик 
от спортното училище 
„Юрий Гагарин“, Бургас. Не-
гов треньор в училището е 
Николай Милков.

Бронзовите отличия са 
за Стоян Станиславов и 
Емре Мюмюнов. Емре се бори 
в по-голяма възрастова гру-
па. Треньорът на отбора 
Бойчо Бойчев е преценил 
така, тъй като в своята 
група на Републиканско пър-
венство младият борец 
побеждава съперниците си 
за по-малко от минута. 

Турнирът се проведе в 
памет на з.м.с. Злати Динев 
Ройдев.

Кметът на община Со-
зопол Тихомир Янакиев, 
зам.-кметът Тодор Дамянов, 
председателят на Общин-
ския съвет Станимир 
Андонов, директорът на 
общинско предприятие 
„Общински гори и озеленя-
ване“ в Созопол Илия Ян-

гьозов, зам.-директорът 
на предприятието Миро-
слав Киров, заедно с децата 
от ДГ „Делфинче“ в Чер-
номорец отбелязаха Сед-
мицата на гората, като 
засадиха две брезички в 
двора на градината.

„Планетата Земя е наш 

общ дом и както пазим 
чист и приветлив своя дом, 
така трябва да се грижим 
за нея. Гората е едно от 
най-важните неща, за да 
съществува нашата пла-
нета. Трябва да се учим да 
я пазим и никога да не зло-
употребяваме с нея. Сигу-
рен съм, че всеки от вас 
обича да е сред природата, 
но освен удоволствието 
от общуването с нея, тя 
ни дава и здраве. Затова 
ние трябва да сме внима-
телни с нея не само в Сед-
мицата на гората, но и през 
целия си живот трябва да 
се грижим за всичко живо 
– за дърветата, животни-
те, цветята, растенията, 
дори и за насекомите“. 
Това каза на децата кметът 
Янакиев.

Илия Янгьозов разказа за 
произхода на Седмицата 
на гората, за масовото 
залесяване, което е започ-
нало през 50-60-те години 
на миналия век и продъл-
жава и сега. „Всеки трябва 
засади поне едно дърво през 
живота си, за да остави 
нещо живо след себе си“, 
каза той. Инж. Янгьозов 
благодари на учителите за 
това, че даряват децата 
със знанието за природата, 
защото това проектира 
живота в бъдеще.

Малките възпитаници 
на детската градина пяха 
песни и рецитираха сти-
хове за природата. Те по-
казаха знание за това как 
трябва да се подготвяме 
за поход в гората и какво 
трябва да вземем с нас – 

компас, фенерче, нож, вода 
и сандвич. Децата вече 
знаят и какво да правят с 
опаковката от сандвича 
– да си я приберат в рани-
цата и щом се върнат, да 
я изхвърлят в контейнера 
за смет.

Те бяха подготвени и да 
опазват гората. Показаха 
как се пали огън, ограден с 
камъни, за да не стане пожар.

Инж. Янгьозов и инж. 
Киров подготвиха брезич-
ките за засаждане и обяс-
ниха на децата как се прави 
това. Кметът Тихомир 
Янакиев и председателят 
на Общинския съвет Ста-
нимир Андонов извършиха 
целия процес, а децата с 
голямо желание поляха 
новите си растения.

След това всички полу-
чиха горски медал и грамо-
та за природолюбители. 
Кметът, заедно с Мариела 
Зингинова - ръководител 
ДДО „ОДЗ“ и дамите от 
Сдружение „Елпида“ и от 
ОП „Общински гори и озе-
леняване“ раздадоха пода-
ръци на децата. Сред тях 
имаше къщички за птици 
и семена за тях, пособия за 
градинарство, семена за 
цветя и билки, малки гра-
дински колички и много 
други неща, които да събу-
дят у децата любов към 
земята и природата.

Накрая те се срещнаха и 
с началника на Пожарната 
в Созопол - Йордан Дрингов, 
който им показа как рабо-
ти пожарната кола и им 
разказа колко е важно да се 
пазят горите от пожар.

Златен и два бронзови медала 
за борците от клуб „Созопол“ 

на международен турнир

Кметът Тихомир Янакиев и децата 
от ДГ „Делфинче“ в гр. Черноморец 

засадиха дървета в Седмицата на гората

30 април 2024 г. е крайният 
срок за плащане с 5% отстъп-
ка на данъка върху недвижи-
мите имоти и таксата би-
тови отпадъци, както и на 
данъка върху превозните 
средства за цялата текуща 
година.

Плащането на налозите 
може да стане на място в 
паричния салон на отдел 
„Местни данъци и такси“, по 
банков път, в касите на 
EasyPay, FastPay, Банка ДСК, 

Български пощи. За улеснение 
на собствениците на имоти 
в населените места на общи-
ната, плащането на данъци-
те може да се извърши в 
кметствата. Плащане може 
да се извърши и през сайта на 
общината в раздел Админи-
страция/Дейности/Местни 
данъци и такси.  

Работното време на па-
ричния салон на „Местни 
данъци и такси“ в Созопол е 
от 09 до 15.00 ч. 

До 30 април плащаме данъци 
с 5% отстъпка
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Средновековен некропол откриха при разкопки 
на мястото на бъдещата автогара в Созопол

Редактор 
ЕКАТЕРИНА КАПРОВА
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Тел.: 0550 2 57 04 
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Продължение от стр. 1

Човешките останки са 
добре запазени. Ориенти-
рани са с глава на запад по 
християнския обичай. 
Керамиката, която е от-
крита, е от 11 до начало-
то на 13 век. До момента 
не са открити гробни 
дарове, освен монети и 
керамика. Открити са още 
железни гвоздеи, но няма 
следи от дървена конструк-
ция, в която да са били 
забити. Погребенията са 
в гробни ями. 

До тях има постройка, 
но до момента е разкрита 
само част от нея. 

Южно от този сектор 
се разкрива структура от 
малки и средно големи 
ломени камъни. Това веро-
ятно е път до други 
структури в близост. Те 
ще дадат по-обща карти-
на върху това какво се 
намира в провлака между 
стария и новия град на 
Созопол. Там бяха извър-

шени проучвания по време 
на строежа на водния 
цикъл 2012 – 2013 г. и беше 
открита еднокорабна 
църква срещу сградата на 
общината и други погре-
бални структури.  

При сегашните разкоп-
ки дълбочината, до която 
са стигнали археолозите, 
е около 4 м. Работата 
продължава в дълбочина, 
като очакванията са в 
средновековния некропол 
да има голяма наситеност 

с погребения и препогре-
бения. Археолозите се 
надяват да се проучат 
погребалните обичаи на 
местните хора през Сред-
новековието.  

Според Явор Иванов в 
дълбочина се очаква да се 
открият други по-ранни 
погребения от 4 в., по-
надълбоко и римски, а най-
отдолу и от Късноелинис-
тичната епоха, каквито 
са открити в близост до 
обекта при предишни 

разкопки. 
В югозападния ъгъл е 

открит голям питос – съд 
за съхранение на зърнени 
култури, но понякога и за 
погребения. Откритият 
на обекта съд е бил празен, 
но ще се изследва за орга-
нични останки. 

Източно от него е раз-
крита малка дъга от ло-
мени камъни и най-веро-
ятно това е хоризонтът 
на този средновековен 
пласт.

Общинският съветник от 
БСП Стефан Христов откри 
самостоятелна изложба във 
фоайето на сградата на Об-
щинския съвет в Созопол. 
Това се случи точно на 8 април 
– Международния ден на ро-
мите, тъй като Христов е 

от ромския етнос.
Церемонията по открива-

нето започна с историята на 
ромите – техния произход, 
миграция в Европа от Индия, 
начина им на живот, култу-
рата и обичаите им, геноцида 
срещу тях по време на Вто-

рата световна война.
„Ние не делим хората на 

роми, българи, турци, евреи, 
арменци или турци. Уважава-
ме религията, обичаите и 
културата им. Уважаваме и 
правата им, но всички тряб-
ва да знаят, че освен права, 

имат и задължения към обще-
ството и трябва да ги изпъл-
няват. Това е условието, за 
да живеем добре и в разбира-
телство“. Това каза кметът 
на община Созопол Тихомир 
Янакиев. Той поздрави худож-
ника с красивата изложба.

Председателят на Общин-
ския съвет Станимир Андонов 
заяви, че с тази експозиция се 
изпълнява неговото желание 
сградата на общинския съвет 
отново да си върне статута 
на място, където се промоти-
ра изкуството и културата.

Стефан Христов живее със 
семейството си и трите си 
деца в Равадиново. Той не е 
завършил художествена ака-
демия, самоук е, но това не 
прави картините му по-мал-
ко красиви и ценни. Той е 
скромен, но много талантлив 
човек. Пред гостите си спо-
дели, че сънува картините си 
, а след това си пресъздава на 
платното. Ако сънуваш кра-
сота, със сигурност я носиш 
и в душата си. Стефан и баща 
му са и майстори-строители 

и много от хората в залата 
споделиха, че показват май-
сторство във всичко, с което 
се захванат.

Стефан благодари на се-
мейството си и на прияте-
лите, които го уважиха с 
присъствието си. В залата 
присъстваха още зам.-кметът 
с ресор култура Тодор Дамя-
нов, главният счетоводител 
Николай Господинов, колеги 
от групата на БСП в Общин-
ския съвет, много от жите-
лите на града, които обичат 
изкуството.

В изложбата са включени 
пейзажи от любимия Созопол, 
море и лодки, натюрморти и 
абстракции. Цените им са 
достъпни и за всеки би било 
чест да има една от тях в 
дома си.

СИЙКА РУПОВА
Председател на ПК „Чайка“

Изминаха три тъжни 
години от жестокия удар 
на ковид. На 1 април без 
време от нас си тръгна, за 
да се представи пред Господ, 
отец Иван. Той имаше 
силна вяра в Бога, не губеше 
вярата си и в хората.

Духовният водач на 
Созопол потопи в светена-
та вода стотина българче-
та и ги направи християни. 
Той венча хиляди българи и 
ги направи семейства. За-
твори очите на стотици 
наши братя и сестри.

Отец Иван беше инте-
лигентен и много общите-

лен човек, това са моите 
спомени. По време на служ-
ба той се отличаваше с 
преданост и грижа за всеки.

Проповедник, духовен 
отец, приятел и грижовен 
стопанин, блестящ оратор 
и богослов, той винаги съ-
умяваше да поднесе уроци 
и съвети по такъв начин, 
че да бъдат разбрани от 
всички, и казваше: „Ако 
искаш да си християнин, 
трябва да обичаш Бога и 
ближния си“. 

Отец Иван е роден на 
1.09.1943 г. в с. Сърнево. 
Завършва Духовна семина-
рия и Духовна академия „Св. 
Климент Охридски“. Служи 
вярно на Бога в Созопол от 

20.07.1978г.
Той спечели битката за 

храма „Св. св. Кирил и Ме-
тодий“. В Стария град 
осигури средства за изграж-
дане на камбанария. Възо-
бнови най-старата черква 
в Созопол „Успение Бого-
родично“ и десетки парак-
лиси в региона.

Отец Иван направи 
всичко възможно Пенсио-
нерски клуб „Чайка“ да се 
помещава в клуба, в който 
е и днес. 

Благодаря, отец Иван!
Раздялата с отец Иван 

беше много тъжна. Думата 
„Сбогом“ много болеше. 

На 1 април беше напра-
вена панихида в черквата. 

Събраха се много христи-
яни, които обичаха нашия 
духовен водач. От църква-
та беше организирано по-
клонение в с. Любенова 
махала. Отдадохме почит, 
поклонихме се пред памет-
та на този мил и смирен 
отец Иван. Той остави 
светла диря и ще го помним 
с добро. Ще живеем със 
спомените, ще помним 
милото му и усмихнато 
лице. 

Все си мисля, че ще го 
срещна на пътя и ще се 
поздравим. Тъжно и пусто 
е в нашите сърца. 

Почивай в мир и светли-
на по пътя ти!

Дълбок поклон!

Три години без отец Иван

Общинският съветник Стефан Христов откри изложба
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-н Ковачев, Вие сте собстве-
ник на сертифицирано лети-
ще „Слънчев бряг“ и учебен 
център и сте наясно за вли-
зането на България в Шенген 
по въздух. Донесе ли то об-
лекчения за малките самоле-
ти и техните собственици?

– Да, летището е серти-
фицирано съгласно европей-
ските изисквания. Името му 
е летище „Слънчев бряг“. При 
нас могат да кацат и излитат 
самолети от България и от 
Шенгенското пространство. 
Лицензирани сме за въздухоп-
лавателни средства с макси-
мална излетна маса до 6 тона, 
по всички европейски изисква-
ния от EASA – това е органи-
зацията, която се грижи за 
сертифицирането.

– Означава ли, че това 
лято ще имате повече рабо-
та?

– Вероятно. Ние работим 
обикновено с наши колеги, 
които имат аероклубове, 
подобни на нашия, защото на 
това летище се помещава и 
нашият аероклуб – „Съни скай 
еър“. Колеги, които също обу-
чават и досега са идвали, но им 
беше по-сложно. Трябваше да 
минат допълнителен граничен 
контрол в Горна Оряховица, 
София, Пловдив, Бургас или 
Варна. Пет бяха летищата, 
където имаше граничен контрол 
и единствено оттам можеха 
да долетят при нас. Но, пре-
косявайки границата, кацаха 
на едно от тези летища. Сега 
могат да идват при нас ди-

ректно. 
Това опростява процеду-

рата, защото освен всичко 
останало, е сложно малък са-
молет да намери пролука в 
трафика между големите, да 
кацне, да го обслужат. Доста 
скъпо бе на големите летища 
едно обслужване, защото не 
делят самолетите на големи 
и малки. Има някакви разлики, 
но не са големи. 

Сега могат да идват ди-
ректно при нас или ползвайки 
междинни летища по трасето 
– такива като нашето за 
междинни кацания, защото 
един малък самолет може да 
измине около 1000 км с едно 
зареждане.

– Обучавате пилоти на 
малки самолети – лесно ли е 
да се лети – законно?

– Обучаваме пилоти за 
така наречения лиценз NPPL 
– това е национален приватен 
пилотски лиценз за любител 
пилот в категорията до 450 
кг. Хубавото при него е, че не 
е необходима сложната меди-
цина, каквато е при професио-
налните пилоти и в другите 
категории. Там има специална 
комисия, която прави меди-
цински изпит, а не преглед. 

В нашата категория е дос-
татъчно личният лекар да 
издаде удостоверение, че въ-
просният човек няма извест-
ни заболявания. Нещо подобно 
на медицинското за любител 
шофьор. Медицинското сви-
детелство при нас има валид-
ност две години. Това облек-
чава, защото не се ходи в София 
на лекарска комисия. Другото 
облекчение е, че кандидатите 
пристигат директно на на-
шето летище и обучението 
го извършвам аз или моят 
колега. Изпита го прави еди-
ният от двамата –  този, 
който не е обучавал. Теоре-
тичната подготовка е 60 ас-
трономически часа, а практи-
ческата – 25 летателни часа.

– Кой може да получи такъв 
документ – бривет (книжка 

за управление на самолет)? 
– Всеки с български документ 

за самоличност или трайно 
пребиваващ у нас, който вла-
дее български език, има навър-
шени 16 години и завършено 
средно образование или в мо-
мента учи. 

На 16 години може да се 
започне подготовка, а когато 
се навършат 18 години и се 
представи документ за завър-
шено средно образование – да 
се получи лиценза. Приема се, 
че е възможно две години да 
отнеме обучението. Тези 25 
летателни часа, които имаме 
да направим, трябва да са в 
рамките на пет календарни 
години. Предвид че един лета-
телен час струва от порядъ-
ка на 300 лева и не всеки има 
възможност да ги плати за 
кратко време.

– Колко струва един малък 
самолет? Защото само раз-
решително без самолет не 
означава нищо.

– Добър самолет в летател-
на годност може да бъде купен 
за 30 хиляди евро. Има и по-
евтини, но тези, които аз 
продавам и аз препоръчвам – 
стартират от тази цена. 
Всичко останало пак става 30 
хиляди, когато го обслужваш 
допълнително. Нека кажа и 
това, че зависи от оборудва-
нето, защото цената може да 
стигне и до 300 хиляди евро. 
Но за средна цена от 30 до 50 
хиляди евро може да се купи 
нормален самолет втора ръка. 
Един нов самолет струва от 
порядъка на 80 хиляди евро с 
минимално оборудване, нужно 
за летене. Аз съм представител 
на фабрика в Словения, която 
прави самолети – толкова 
струват средно техните 
машини.

– Има ли бургазлии или 
хора от региона, които имат 
свои самолети?

– Има такива, които са с 
бривети и които имат само-
лети. Двама са собственици 
на самолети и двамата са от 

региона, но не живеят тук. 
Единият живее в Англия и е 
лекар, другият живее в Герма-
ния и също е здравен работник.

– Особено лятото се рекла-
мират полети, където всеки 
турист може да се качи, 
срещу определена сума и да 
„кара“ самолет... това разре-
шено ли е? 

– Превърнаха авиацията в 
лунапарк – аз така го наричам. 
Това е забранено от закона. 
Законът за гражданско възду-
хоплаване ясно упоменава 
какви са начините за превоз 
на пътници. С любителски 
пилотски лиценз не е възмож-
но да се превозват пътници, 
трябва професионален. Все 
едно да караш автобус с книж-
ка за лека кола. Това правят 
колегите и е нарушение. 

Има международни правила, 
които казват, че такъв полет 
може да бъде изпълнен от 
центрове, където имат лиценз 
за обучение на пилоти, които 
притежават собствен самолет. 
Те имат право да извършват 
т.нар. „мотивационен полет“ 
срещу заплащане. Подобни 
организации у нас се броят на 
пръсти. Докато много колеги 
просто притежават лиценз 
за самолет, рекламират се в 
разни сайтове и возят хора.

– Това не се ли санкционира?

– За съжаление има закон, 
има регламент, но очевидно 
няма кой да контролира из-
пълнението им, щом сайто-
вете са пълни с реклами и 
всеки ден се изпълняват та-
кива полети. Това е една ин-
дустрия, която според мен, 
генерира печалби поне два 
милиона годишно. Такава е 
моята сметка – като разгле-
даме рекламите и преброим 
колко са тези, които предлагат, 
ако умножим всяка събота и 
неделя по минимум пет поле-
та и всичко това по 300 лева 
на час. Но подчертавам, че 
единствено НАП могат да 
кажат дали е така. 

Има още една особеност: 
тези „мотивационни полети“ 
в никакъв случай не трябва да 
бъдат основна част от при-
ходите на компанията, която 
ги  прави. Докато в нашия 
случай те са основна и един-
ствена част. 

Искам чрез „Черноморски 
фар“ да предупредим всички 
хора да не се качват при слу-
чайни пилоти и на случайни 
самолети, защото нямат 
необходимата техническа 
годност и много често пило-
тите нямат нужната подго-
товка да излязат от критич-
на ситуация. При инцидент 
това, че става наказателно 
престъплението, не помага на 
никого. 

Хората се подвеждат по 
това, че се рекламира и никой 
не го санкционира и решават,че 
е безопасно и могат да качат 
детето си. Съветвам ги да не 
го правят. 

Аз лично водя борба срещу 
тези полети. Имам подкрепа-
та и на Комисията за разслед-
ване на авиационни инциденти, 
защото вече има няколко ин-
цидента. Включително има и 
загинал пътник на Приморско 
по време на такъв полет. 

Организирах среща, на коя-
то присъстваха всички дирек-
тори от ГД ГВА, но до този 
момент дори нямам отговор 

от тази среща. Там присъст-
ваше и представител на 
Транспортната комисия от 
НС. Явно няма интерес да се 
решава този въпрос.

– С две думи: какво се из-
исква за безопасността на 
един полет?

– Сертифициран самолет, 
сертифициран пилот, излитащ 
и кацащ от и на сертифици-
рано летище.

– Моля, разкажете най-
куриозния случай от прак-
тиката си?

– Куриоз е трудно да се 
каже. По-скоро инцидент на 
едно летище до село Маноле, 
Пловдивско. Случка при каца-
не на колега, който няма пра-
во да вози пътник, и каца на 
летище, което не е лицензи-
рано – поляна. Та при кацането 
стадо крави нахлуват на 
пистата. Това за мен не е 
куриоз, а е сериозна предпос-
тавка за инцидент. Край 
Маноле се изпълняват точно 
такива полети, за които го-
ворихме по-горе от местна 
компания. Ако се надникне в 
докладите за разследване на 
авиационни инциденти, ще се 
види, че има телесна повреда 
на пътник по време на полет, 
но санкция няма. Случаят е 
разследван в една година и 
разследването завършва с 
глоба хиляда лева. Произшест-
вието се е случило пак там на 
същата поляна в Маноле. При 
кацане на самолета пресича 
камион и пилотът, за да не се 
блъсне в него, продължава по-
лета си. Докосва земята и 
излита. Оказва се, че няма 
гориво за следващо кацане и 
прекатурва самолета в съсед-
ната нива. Т.е. случаите там 
имат повторяемост. Докато 
ние си говорим, сигурно про-
дължава да лети самолет и да 
вози някой.

– Казвате, че летенето Ви 
е хоби, а каква е професията 
Ви? 

– Строителен предприемач 
съм.

„
С любителски  
пилотски 
лиценз не е 
възможно да 
се превозват 
пътници, 
трябва 
професионален

ДОНА МИТЕВА

ИНТЕРВЮ

Г

Гичо Ковачев: 

Превърнаха 
авиацията 
в лунапарк – 
срещу това 
се боря

 Гичо Ковачев е влюбен в живота.
 Строи ветроходен учебен кораб, който 
ще е вторият у нас, след „Калиакра“. 
 Проектът е съвместно с корабострои-
телницата в Гданск. Осъществява се с 
проектанта, който е построил „Калиакра“. 

 Новият кораб ще е учебен център за 
моряци.
 Има учебен център за пилоти.
 Изкарва прехраната със строителство 
и продажба на апартаменти в Слънчев 
бряг.

ГИЧО 
КОВАЧЕВ

ФОТО: ФБ



Лелички в забавачките се юрнаха 
на курсове, за по-високи заплати
ДОНА МИТЕВА

По силата на промени в 
законодателните норми и 
анексите към Колективните 
трудови договори леличките 
(помощник-възпитателите) 
в детските градини се юрна-
ха да карат курсове. Причи-
ната е, че те трябва да за-
менят досегашните си 
удостоверения за правоспо-
собност със свидетелства, 
ако искат да получат увели-
чение на заплатата.

„Курсове се организират 
както от нас, синдикатите, 
така и от други лицензирани 
организации. Те не са задължи-
телни, всеки, който е в сис-
темата, си преценява дали 
желае да получи Свидетелство 
за валидиране на професионал-
на квалификация и съответно 
увеличение на заплатата, или 
не. Коефициентът от 1.1 след 
придобиване на свидетел-
ството ще стане 1.32“, комен-
тира Константин Янков, 
регионален лидер на СБУ и 

допълва, че от Просветното 
министерство вече са осигу-
рени средствата за това 
увеличение на заплатите на 
леличките.

Цената на самите курсове 
тръгва от 200 – 300 лева и 
стига до над 1200 – 1400 лева. 
Като по негови думи има 
значение дали един курсист 
вече работи като помощник-
възпитател, или не. Ако от 
друга професия има желание 
лицето да се преквалифицира 

– тогава и цената е по-висока.
Благодарение на новите 

технологии част от курсове-
те могат и да не са присъст-
вени, а онлайн, което е пре-

димство, но пък и се заплаща. 
Времетраенето на курсовете, 
които се предлагат, също е 
различно.

Важното и обединяващото 

е това, че всеки курс завърш-
ва с полагане на изпити по 
теория и практика.

Директори на детски гра-
дини коментират, че има и 
такива, които са в системата 
и не приемат позитивно 
това да карат курсове, отчи-
тайки, че това е излишно 
даване на пари. Но повечето 
от помощник-възпитатели-
те, а и самите директори на 
детски заведения, са на мнение, 
че е необходимо, защото про-
фесията е много отговорна и 
знанията трябва да се опре-
сняват, съответно и валиди-
рат.

Любопитен факт е това, 
че преди години, когато съ-
ществуваха т.нар. УПК  /
Учебно-професионален комплекс/ 
имаше опция да се учи за по-
мощник възпитател, сега 
такава няма.

Справка в Община Бургас 
сочи, че в момента като ле-
лички работят 333 жени. Глад 
за желаещи да упражняват 
тази професия няма.

„Недостиг на желаещи за 
помощник възпитатели няма, 
напротив винаги кандидати-
те за едно място на помощник 
- възпитател са повече от 
един“, коментира Веселина 
Таралова, директор на дирек-
ция „Образование и демограф-
ски въпроси” в Община Бургас. 

По данни на Константин 
Янков в страната над 10 хи-
ляди са помощник-възпита-
телите, от тях вече повече 
от 500 са се сдобили със сви-
детелство, което удостове-
рява техните компетентно-
сти.

Помощник-възпитателят 
обслужва деца в ранна и пре-
дучилищна възраст, оказва 
помощ при провеждане на 
възпитателно-образователни 
дейности и подпомага проце-
са на подготовката за учили-
ще. Той ръководи игровите и 
образователни дейности с 
децата, грижи се за хигиената, 
организира дневния режим на 
децата, храненията и свобод-
ното им време.

„
Недостиг на 
желаещи  
за помощник- 
възпитатели 
няма

Веселина Таралова
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В СУ „Димчо Дебелянов“, 
Бургас  се проведоха тради-
ционните конкурси за ли-
тературни творби и за 
художествено изпълнение 
на любимо произведение – 
съответно в две и в три 
възрастови групи. 

Най-малките автори 
бяха творили на тема про-
лет, а по-големите – за 
града Бургас и морето. Ре-
цитаторите, някои от 
които безспорни бъдещи 
артисти, бяха избрали 
творби на любими класиче-
ски и съвременни, предимно 
български автори. Имаше и 
изпълнители на лични свои 
творби.

Журито в състав: д-р 
Джина Дундова-Панчева – 
поет, Стефан Диомов – 
композитор и Румяна 
Емануилиду – публицист и 
издател, беше впечатлено. 
То бе категорично, че с 

всяка изминала година все 
по-добри творби и изпъл-
нения постъпват за кон-
курса, защото училищният 
екип не се щади да работи 
за развитие на творческото 
мислене и умения на учени-
ците.

Ваня Великова, Валенти-
на Сургучева и останалите 
ръководители и педагози от 
екипа на директора Пейко 
Стоев са част от съвремен-

ните Рицари и Будители.
Всички отличени малки 

артисти ще станат из-
вестни на тържествата по 
време на Юбилейния празник 
на училището.

Невероятният екип на 
елитното СУ „Димчо Дебе-
лянов“ в Бургас с директор 
Пейко Стоев срещна свои 
възпитаници с творческия 
тандем - поетесата д-р 
Джина Дундова-Панчева и 

композитора Стефан Дио-
мов. 

В СУ „Димчо Дебелянов“ 
се отделя традиционно 
много време за творчески-
те дейности, литература-
та и за опознаването и 
опазването на природната 
среда. За това допринасят 
двамата автори с творче-
ската си дейност и Изда-
телска къща „Знаци“, която 
прави възможното книгите 

им да бъдат издадени и да 
достигнат до своите чи-
татели. 

Д-р Панчева потопи де-
цата в приказната атмос-
фера на цветята и птици-
те със своите наблюдения 
и стихове, а маестро Сте-
фан Диомов разказа за свои-
те пътешествия и фото-
графски успехи да заснеме 
най-малката птица – коли-
бри, най-големия кондор и 

други чудеса на природата. 
Децата, подготвени от 
вокалния педагог Валентина 
Сургучева, се отблагодари-
ха с изпълнение на песни по 
текстове и музика на гос-
тите.

С тази среща бяха отбе-
лязани Денят на европей-
ските автори, Първа пролет 
и се даде старт на предсто-
ящия Юбилеен празник на 
училището.

ОУ „Г. С. Раковски“ в 
несебърското с. Оризаре 
посрещна д-р Джина Дун-
дова-Панчева. Децата слу-
шаха и изпълняваха стихо-
творения и песни по нейни 
текстове. Така започнаха 
честванията на Патронния 
празник на училището.

По инициатива на Кали-
на Кръстева – гостуване на 
д-р Джина Дундова-Панче-
ва и маестро Стефан Дио-
мов в поморийското село 
Бата при учениците от ОУ 
„Христо Ботев“ с директор 
Петя Стоянова – много 
песни, стихотворения, 
цветя, усмивки.

„Походът на книгите“ продължава 

Финанси. Курсовете струват от 200 – 300 до 1200 – 1400 лв.
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Всеки курс за помощник-възпитател завършва с полагане на 
изпити по теория и практика   ФОТО: ФБ

Журито в състав: Румяна Емануилиду, Стефан Диомов,  
д-р Джина Дундова-Панчева (вдясно)

В СУ „Димчо 
Дебелянов“, 
Бургас  се 
проведоха 
тради-
ционните 
конкурси

ОУ „Г. С. Раковски“ в несебърското с. Оризаре посрещна д-р Джина Дундова- 
Панчева

Гостуване на д-р Джина Дундова-Панчева и маестро Стефан Диомов в поморий-
ското село Бата при учениците от ОУ „Христо Ботев“



ЧЕРНОМОРИЕ.БГ

Режисьорът Лилия Абаджи-
ева посвети най-новия си 
спектакъл „Ромео и Жулиета“ 
по едноименната пиеса на 
Уилям Шекспир на своя учител 
и дългогодишен директор на 
бургаския драматичен театър 
– Борислав Чакринов. „С ця-
лата ми любов и вечната ми 
и неизразима благодарност, 
посвещаам този спектакъл на 
Борислав Чакринов, на когото 
българската критика е длъж-
ник. Имам метафизична 
връзка с него и тя ще продъл-
жи чрез работата ми. Тази 
постановка беше бленувана 
от нас от май миналата го-
дина. Той ми предложи да я 
поставим на сцената на те-
атър „Адриана Будевска“ и ме 
покани да бъда част от екипа. 
Обяви и конкурс за нови ак-
тьори, така прие в трупата 
моите студенти Навид 
Афзали и Анна Кошко, за кои-
то участието им в „Ромео и 
Жулиета“ е своеобразен дебют“, 
сподели Лилия Абаджиева. За 
нея процесът на репетиция е 
бил изпитание, тъй като 
неочаквано на 3 февруари от 
този свят си отиде дългого-
дишният директор и худо-
жествен ръководител на 
театъра Борислав Чакринов. 
Лилия Абаджиева е негова 

ученичка. Тя я била част от 
единствения му режисьорски 
клас в Академията.

„Тази метафизична връзка 
с нашите учители продължа-
ва чрез нашата работа. Ние 
продължаваме тази поколен-
ческа последователност чрез 
нашите ученици. Проходили 
сме чрез нашите учители. В 
тази връзка много ценна е 
фигурата на Борислав Чакри-
нов, не само като педагог. 
Проявлението му в режису-
рата е свързано с историята 
на театъра“, така Лилия 
Абаджиева отговори на въпрос 
на „Черноморие“ как емоцио-
нално е преминала през репе-
тиционния период след вне-
запната кончина на Борислав 
Чакринов.

Премиерата на нейния 
спектакъл „Ромео и Жулиета“ 
е първата след това трагич-
но събитие, не само за тру-
пата на театъра, но и за 
Бургас.

„Той (Борислав Чакринов 
– б.а.) намери в бургаския 
театър своя дом, своя утопия. 
Той се грижеше за всеки като 
родител. Много пъти през 
годините ме е канил да играем 
мои спектакли на театралния 
фестивал „На брега“. Послед-
ната покана да поставя „Ро-
мео и Жулиета“ се случи като 
предопределеност, като 

предчувствие и това ми по-
могна да продължа репети-
ционния момент“, допълни 
Лилия Абаджиева.

Сценографията, костюми-
те и мултимедията са на 
Васил Абаджиев. Според ре-
жисьора, пространството и 
сценографията, която Васил 
Абаджиев е изградил за този 
спектакъл, е направил така да 
стане поетическото през 
играното. „Има колонада от 
арки като символ на прехода 
от материалното към духов-
ното. Човек трябва да пре-
мине от ефимерния матери-
ален свят в духовния“, 
сподели Васил Абаджиев. На 
финала в постановката има 
и водна сцена, която помага 
за живото въздействие върху 
публиката.

„Беше много трудно в 
началото. Благодарна съм за 
работата с Лилия Абаджиева. 
Намерих в себе си неща, за 
които не знаех, че мога. На-
дявам се да се усети любовта, 
която вложих в този спекта-
къл“, сподели Анна Кошко, 
която играе ролята на Жули-
ета.

„Беше интересен репети-
ционен творчески процес и се 
надявам, че ще даде резулта-
та, който очакваме. Респек-
тирам съм от творчеството 
на Лилия Абаджиева и се 

радвам, че имам възможност-
та да направим този спекта-
къл“, сподели и актьорът Асен 
Лозанов.

„Благодаря на Богдан Пет-
канин, че направи всичко 
възможно този спектакъл да 
се състои, и то в критичен 
момент и за него. Той е свое-
образен приемник на много 
нива на Борислав Чакринов. 
Има свои виждания, но няма 
как да не продължи традици-
ите и ценностите на Борислав 
Чакринов“, допълни Лилия 
Абаджиева.

Премиерата на „Ромео и 
Жулиета“ е на 12 април, петък, 
от 19.00 часа в драматичен 
театър „Адриана Будевска“. 
В спектакъла участват Навид 
Афзали, Анна Кошко, Асен 
Лозанов, Милена Маркова, 
Никола Парашкевов, Пепа 
Николова, Тихомир Благоев, 
Силвестър Силвестров.

„Ромео и Жулиета“ на бургаска сцена 
На учителя с любов. Лилия Абаджиева посвещава спектакъла на Борислав Чакринов
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Лилия Абаджиева е режисьор 
на повече от 40 спектакъла.  
Поставяла е на сцените на 
Народен театър „Иван 
Вазов“, театър „Сълза и 
смях“, Малък градски театър 
„Зад канала“, Театър 199, 
Сатиричен театър, театър 
„София“.
Поставяла е в Германия, 
Русия, САЩ и Македония. 
Нейни спектакли са били в 
програмата на големи 
европейски и световни 
театрални фестивали в 
Италия, Германия, Русия, 
Полша, САЩ, Мексико, Иран, 
Гърция, Словения, Израел, 
Египет и др.
Удостоена със „Златен век“ 
– почетен знак на Министер-
ството на културата за 
изключителен принос към 
българската култура.
Носител на множество 
национални и международни 

награди, между които: 
Награда на Министерство на 
културата за принос в 
развитието и разпростране-
нието на българската 
култура; 
Награда Indy awards на 
независимите критици от 
„Индипендънт“ и „Лос 
Анджелис Таймс“ за режисура-
та на американската си 
постановка „Отело“, 
продукция на Center Stage 
Theatre, Калифорния;  
Награда за режисура, 
най-добър спектакъл и 

награда за екипна работа за 
руската си постановка 
„Ромео и Жулиета“ от Cairo 
International Festival for 
Contemporary  Theatre и др.
Награда за най-добър 
документален филм на 
Българската Филмова 
Академия  за филма „45 
градуса по Азарян“, на който 
Лилия Абаджиева е сценарист 
и режисьор. 
Преподавателска дейност: 
асистент на проф. Азарян в  
класа му по режисура в 
НАТФИЗ „Кр. Сарафов“. 
Гост-преподавател в няколко 
университета, между които:  
Калифорнийския универси-
тет в Санта Барбара, 
Кьолнския университет, 
„Уестмонт колидж“ в 
Калифорния и др.
Театрален педагог и худо-
жествен ръководител на клас 
по актьорско майсторство.

Коя е Лилия Абаджиева

О Б Я В А

На основание чл.18/2/ от Наредба за условията и реда за упражняване правата на собственост в 
търговски дружества, участието в граждански дружества и сключването на договори за съвместна дейност 
от Община Бургас, и чл.78/1/ от Наредба за реда за придобиване, управление и разпореждане с общински 
имоти и вещи и Решение № 102/ 10.04.2024г. на Управителя, обявява търг с явно наддаване за отдаване 
под наем на помещения собственост на “БУРГАСБУС” ЕООД гр.Бургас при следните условия: 

   

Обект
№

адрес Вид на  имота Площ 
кв.м.  

Начална  
цена в лв  
без ДДС  

Размер 
на депо-
зита в 
лева    

Стъпка за  
наддаване 

в лева

Цена на 
тръжни 

документи 
без ДДС                                    

1.1 ул.”Индустриална” 4  услуги /сервиз/ 488  588    1764 59 110

1.20 ул.”Индустриална” 4  произв. предн.   29 17 51 2 110

2.1 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.2 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.3 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.5 Автогара”Запад” услуги /сервиз/ 387 1100 3300 110 110

2.8 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.9 Автогара”Запад” пом. за търг.д-ст 54 365 1095 37 110

2.11 Автогара”Запад” пом. за общ.хранене 87 950 2850 95 110

2.14 Автогара”Запад” открита площ 11 60 180 6 110

2.23 Автогара”Запад” услуги 17 119 357 12 110

5.4 Aвтогара Средец пом. за търг.д-ст 118 185 555 19 110

7.2 Авт.Изгрев площ 1 150 450 15 110

И търг с явно наддаване за продажба на употребявани МПС, собственост на „Бургасбус”ЕООД гр.Бургас 
при следните  условия:

Обект-вид на 
МПС марка-

модел 

Година 
на про-
извод-
ство

№,
цвят

Изминат
пробегпри 

експл.в 
предпр., км

Начална 
цена

в лева
без ДДС

Стъпка 
за надда-

ване
в лева

Депозит 
за 

участие

Цена на 
тръжни доку-

менти 
без ДДС

Aвтобус Ивеко 
Дейли Е4
(20+1) 

 2008 г,
дизел

А8495МА
бял

От 2012г- 
479 431

6 000 600 600 110

Aвтобус Ивеко 
Дейли Е4
(20+1)

2007 г,
дизел

А8497МА
бял

От 2012г-
496 648

6 000 600 600 110

Aвтобус
Исузу Новосити
(21+1)

2014 г.
дизел

А9456МК
бял

От 2014г.-
705 825

10 000 1 000 1 000 110

Aвтобус
Исузу Новосити
(21+1)

2014 г.
дизел

А9458МК
бял

От 2014г.-
784 751

10 000 1 000 1 000 110

Aвтобус
Исузу Новосити
(21+1)

2014 г. 
дизел

А9459МК
бял

От 2014г.-
664 195

10 000 1 000 1 000 110

Aвтобус
Исузу Новосити
(21+1)

2014 г.
дизел

А9460МК
бял

От 2014г.-
639 952

10 000 1 000 1 000 110

Aвтобус
Исузу Новосити
(21+1)

2014 г.
дизел

A9461MK
бял

От 2014г.-
632 921

10 000 1 000 1 000 110

Търгът ще се проведе на 29.04.2024г. от 10.00ч. в административната сграда на “БУРГАСБУС”ЕООД 
гр.Бургас ул “Индустриална” № 1.   

Тръжна  документация може да се закупи всеки работен ден от датата на публикуването на обявата 
от 09.00 до 11.30ч и от 12.30 до 15.00ч в касата на дружеството.

Срокът за отдаване под наем на помещенията е три години.  
Депoзитът за участие се заплаща до 26.04.2024г.
Оглед на обектите и обявените МПС се извършва всеки работен ден от 10.00ч до 16.00ч. от датата на 

публикуване на обявата, след предоставяне на документ за закупена документация за участие в търга. 
При интерес е възможно превозните средства да бъдат продадени на части.

Телефон за допълнителна информация 088 678 8394.

Дъжд ще се лее 
на бургаска 
сцена в преми-
ерата „Ромео 
и Жулиета“ на 
драматичен те-
атър „Адриана 
Будевска“
ФОТО: ВАСИЛ 
АБАДЖИЕВ

„Има колонада 
от арки като 

символ на пре-
хода от мате-
риалното към 

духовното. 
Човек трябва 

да премине 
от ефимерния 

материален 
свят в духов-
ния“, споделя 
художникът 

Васил Аба-
джиев



С благотворителен концерт събират 
средства за храма в Долно Ябълково
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История. 132-годишната църква в селото е уникална

ДОНА МИТЕВА

132-годишната църква 
в средецкото село Долно 
Ябълково е във фокуса на 
красива благотворителна 
проява. Плановете са тя 
да се състои навръх големия 
християнски празник 
Цветница. От 11 часа се 
организира благотвори-
телен концерт, в който 
глас ще извисят Мария 
Цветкова-Маджарова, 
Диман Панчев. Към тях се 
присъединява и цигулар-
ката Димана Панчева. Свои 
кратки стихове ще про-
чете завърналата се за 
малко от Германия Мата 
Зафирова.

Двигател на идеята да 
се съберат средства за 
ремонта на храма е Наска 
Цветкова, която разказва: 
„Живея в село Долно Ябъл-
ково от 30 години. Впе-
чатли ме църквата с това, 

че е запазена, за разлика от 
много други в района, 
благодарение само и един-
ствено на местното на-
селение. 

За жалост вече местни-
те почти ги няма и става 
все по-трудно да се под-
държа толкова стар, но 
красив храм. И понеже 
най-употребяваният 
израз е „Няма пари“, реших 
да организирам един бла-
готворителен концерт и 
с надеждата да се отзоват 
повече желаещи да подкре-
пим тази кауза. Надявам 
се да напълним църквата 
и хората да отворят 
сърцата си. 

Това не би станало, ако 
оперните изпълнители 
Мария Цветкова-Маджа-
рова и Диман Панчев, и 
цигуларката Димана Пан-
чева не се бяха съгласили 
без да се замислят и да 
пеят без хонорар, благот-

ворително“. 
Идеята е със събраните 

средства да се ремонтират 
челата на покрива. Ико-
ностасът и олтарът имат 
нужда от ремонт, някои 
места от стените тряб-
ва да се освежат. Органи-
заторката на благотво-
рителната кампания 
подчертава, че не просто 
трябва да се извърши ре-
монт, а той така трябва 
да бъде направен, че всич-
ко трябва да запази автен-
тичния си вид и нищо да 
не се променя. Освен това 
църквата има нужда от 
боядисване на външните 
стени, а площадката пред 
храма също е за заливане и 
изравняване.

„Църквата е построена 
през 1892 г. изцяло с даре-
ния. Колко мъка е приела и 
колко радост е споделила 
през всичките тези годи-
ни до наши дни. Никой 
няма да разбере“, разсъж-
дава Наска и продължава: 
„Няма останали живи от 
местното население. Но 
добре, че има хора,  които 
замениха града със селото. 
Тук, в Долно Ябълково 
живеем постоянно 15 
човека. През почивните 
дни идват повече. Общо 
има 33 домакинства“. Тя 
не пропуска да отбележи, 
че концертът се подгот-
вя с благоволението на 
отец Дамян.

Запитана за това, защо 
се организира концертът 

в селото, а не в Бургас или 
в Средец, оперната певица 
Мария Цветкова Маджа-
рова коментира, че идеята 
е и да се види на живо от 
една страна, красотата 
на самата църква, а от 
друга – красотата на при-
родата и забележително-
стите, които се намират 
около селото. „Денят е 
празничен, който желае, 
може да си направи една 
красива разходка из при-
родата, да отиде и до 
Марков камък, който се 

намира в близост до село-
то, и да се наслади на 
концерта“, коментира тя. 
Към това  Наска Цветко-
ва, нейната майка, добавя: 
„Надяваме се да дойдат 
хора от Средец, околните 
села и тези, които са по-
сещавали селото и то 
наистина им е харесало. 
Имаме туристическа 
дестинация до Големия 
камък и долмена. Разходка 
из планината е много 
предпочитана от турис-
ти“. 

Извън темата за пред-
стоящия концерт жената 
не се  сдържа и изплаква 
болката си: „Срещаме 
трудност за почистване 
на боклука от емигранти-
те. Тука трябва да се на-
месят институции от по 
високо ниво“. 

Село Долно Ябълково се 
намира в падината на 
Селска река – приток на 
Факийска река, на 7 км 
северно от границата с 
Турция и на 31 км южно 
от Средец.

Големият камък или 
по-известен като 
Марков камък край Долно 
Ябълково, е древно 
култово съоръжение. 
Обектът е описван и 
често като „Тракийско 
светилище Големият 
камък“. Камъкът пред-
ставлява мегалитен 
валун с височина 8 
метра, който е закрепен 
върху две други скали, 
така че под него се 
образува процеп. На 
върха на скалата в 
древни времена са 
издълбани две продълго-
вати жертвени ямки с 
формата на стъпки, 
които според народните 

поверия се пълнят с 
лековита вода, които 
местните хора наричат 
„очите на Бога“.
Друго предание гласи, че 
Света Богородица е 
изпуснала камъка. 
Божията майка искала да 
помогне на император 
Константин в изгражда-
нето на крепостната 
стена на Константино-
пол и понесла камъни в 
една престилка. Един от 
тях изтървала край 
Долно Ябълково. Сега на 
мястото ходят жени, 
които искат рожба, а 
богородичният скален 
отломък лекува безпло-
дие.

Марков камък
ФОТО: „ЗЕЛЕНА СТРАНДЖА“

ПОКАНА

 УС на ЗКПУ „Единство“ с. Тръстиково свиква извънредно 
общо събрание на кооперацията на 28.04.2024 г. от 9.00 часа в 
стопанският двор на кооперацията при следния  ДНЕВЕН РЕД: 

1.Вземане на решение за сключване на Рамков договор за 
финансова помощ със „Севан“ ООД в общ размер до 50 000 лв.

2.Вземане на решение за предоставяне на обезпечение - ипо-
тека в полза на“ Севан „ООД върху собствени на кооперацията 
недвижими имоти в общ размер на 69,915 дка. 

3. Разни
Поканват се всички член-кооператори да вземат участие в 

свиканото ОС лично или чрез писмено упълномощен представител. 
При липса на кворум събранието ще се проведе един час по-

късно при същия дневен ред, на същото място, независимо от броя 
на присъстващите членове. 

от УС

ПОКАНА

за свикване на Общо събрание 
на СНЦ„Сдружение на ловците 

и риболовците Лебед“ – гр.Бургас

Управителният съвет на СНЦ„Сдружение 
на ловците и риболовците Лебед“ – гр.
Бургас, съгласно взето решение на свое 
заседание с Протокол № 96/20.02.2024 г. 
и  Протокол № 98/29.03.2024 г. и  на осно-
вание чл.26 от ЗЮЛНЦ и чл.41 от Устава на 
Сдружението, свиква Общо събрание на СЛР 
„Лебед“

Събранието ще се проведе на 17.05.2024 
г. (петък), от 10:00 часа в зала „Амфибия“  

на  хотел „Аква” – гр.Бургас, при следния 
дневен ред:

1. Избор на Председател и Протоколчик 
на събранието.

2. Избор на Комисия за преброяване на 
гласовете и установяване на кворум.

3. Отчет на Управителния съвет за дей-
ността на Сдружението за 2023 г.Приемане 
на отчета и освобождаване от отговорност 
на УС за изминалия период.

4. Отчет на Контролния съвет за 2023 г. 
Приемане на отчета и  освобождаване от 
отговорност на КС за изминалия период.

5. Приемане на ГФО за 2023 г. на Сдру-
жението.

6. Приемане на Бюджет за 2024 г.
7. Прием на нови членове.
8. Приемане на програми, резолюции и 

др. свързани с работата на сдружението.
9. Презентация от г-жа Кубадинска и г-н 

Стефанов на тема „Опазване на ловния сокол”.
10. Разни.

При липса на необходимия кворум за 
провеждане на ОС, на основание чл.27 от 
ЗЮЛНЦ и чл.42 от Устава на Сдружението 
събранието ще се проведе с един час по-
късно, на същия ден, място и при същия 
дневен ред независимо от броя на присъст-
ващите.

132-годишната църква в селото                   ФОТО: SUNANDSANY.COM Оперните изпълнители Диман Панчев и Мария Цветкова- 
Маджарова          ФОТО: ОПЕРА БУРГАС

Красива гледка от селото       ФОТО: SELO.BG
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ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Черноморец“  фиксира 
пети пореден триумф 
в  Топ 6 на Sesame НБЛ  и 

продължава да марширува 
към спечелването на ре-
довния сезон, предаде 
bgbasket.com. Действащи-
те вицешампиони не се 
спряха и срещу  „Черно 

море Тича“  след  89:59  в 
среща от 29-ия кръг, изи-
грана в зала „Бойчо Брънзов“. 

Селекцията на  Васил 
Евтимов държеше съдбата 
си в свои ръце през целия 

мач и направи така, че „мо-
ряците“ да сбъркат пети 
последователен път в Пър-
вата шестица. По този 
начин актуалните носите-
ли на Купата на България 

развалиха дебюта на Георги 
Давидов начело на варненския 
отбор.

На 13 април (събота) „Чер-
номорец“ ще има визита 
на ЦСКА.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Истинска драма се раз-
играва в полуфиналните 
плейофи в Супер Волей с 
участието на двата бур-
гаски отбора – „Дея спорт“ 
и „Нефтохимик“. И двата 
тима имат шанс да се кла-
сират на финал и четвър-
тите срещи може да се 
окажат решаващи за това.

В мач номер 3 от серия-
та „Дея“ успя да обърне 
ЦСКА от 1:2 до 3:2 гейма 
пред бургаска публика, 
повеждайки в серията с 2:1 
победи. Играе се до три 
победи от пет мача, така 
че следващата среща в 
София може да се окаже 
решаваща за това дали ще 
има бургаски финалист за 
титлата. 

След като отстъпиха в 
първия гейм с 13:25, бургаз-
лии се върнаха в следващия 
с 26:24. Столичани обаче 
отново взеха превес в 
третия, спечелвайки го с 
27:29. Следващите два 
гейма „Дея“ заигра катего-
рично и постигна обрат 
– 25:20 и 15:11. 

Най-резултатни за бур-
газлии бяха Валентин Бра-

тоев и Лукас Мадалоз с по 
19 точки. Николай Учиков 
записа 14. 

Следващата среща е днес 
от 19:00 часа и ще се играе 
в столичната зала „Христо 
Ботев“. Може да се гледа и 
пряко в ефира на Макс 
спорт 2.

И ако „Дея спорт“ води 
в серията с ЦСКА с 2:1 
победи, то другият бурга-
ски отбор „Нефтохимик“ 
засега отстъпва с 1:2 от 

другия столичен гранд – 
„Левски“.

Бургазлии отстъпиха с 
3:1 пред съперника си в 
третия полуфинален плей-
оф между двата отбора, 
изигран в зала „Левски Со-
фия“. 

„Левски“ взе първия гейм 
с 27:25, но „Нефтохимик“ 
успя да изравни във втория 
– 22:25. Последвалите два 
гейма обаче бяха спечелени 
от столичани – 25:18 и 

25:20. 
Най-много точки за 

бургазлии записа Розалин 
Пенчев – 19, а с 12 се отче-
те Иван Раич. 10 точки 
добави Георги Петров. 

Четвъртият мач е тази 
събота от 19:00 часа в зала 
„Младост“ в морския град, 
където „Нефтохимик“ 
трябва да гони задължи-
телна победа, ако иска да 
запази шанс за класиране на 
финал. 

Към финала. Четвъртите срещи може да се окажат решаващи за 
„Дея спорт“ и „Нефтохимик“

Драматични полуфинали за 
бургаските волейболни отбори

Баскетболният „Черноморец“ прегази „Черно море“

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Десет медала донесо-
ха в Бургас състезате-
лите на Карате клуб 
„Сансай“ от държавните 
първенства по карате.

В два поредни уикенда 
във Велико Търново и 
София се проведоха Дър-
жавното първенство по 
карате за деца до 14 год. 
и Държавно първенство 
по карате за кадети, 
юноши, жени и мъже. В 
битките взеха участие 
700 състезатели от 
общо 36 клуба.

Бургас бе представен 
от състезателите на 
Карате клуб „Сансай“, 
които завоюваха 3 злат-
ни и 7 бронзови медала 
във всички възрастови 
групи.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

ФК „Нефтохимик“ спе-
чели категорично госту-
ването си на „Бургас спорт“ 
и продължава да води убе-
дително в класирането на 
„А“ Окръжна група – Бургас. 

„Зелените“ вкараха 3 
безответни гола още през 
първото полувреме на 
стадиона в квартал „Долно 
Езерово“, а след почивката 
добавиха още един за край-
ното 0-4. „Нефтохимик“ 
превъзхождаше съперника 
през цялата среща. 

Още в 6-ата минута 
Славов откри резултата 
от дузпа. Алекс Димитров 
удвои преднината на гос-
тите в 12-ата минута, а 
4 минути преди края на 
полувремето Исмаилов 
вкара нов гол за 0-3. 

В началото на второто 
полувреме Кръстев вкара 
последния гол в срещата. 

След тази среща „Нефто-
химик“ заема първото 
място в класирането с 40 
точки от 14 изиграни мача. 
Отборът е допуснал само 
едно равенство и няма за-
губа при голова разлика 
44-6.

„Нефтохимик“: Тотев, 
Илчев, Николов, Славов, 
Кръстев, Славилов, Стан-
чев, Исмаилов, Атанасов, 
Токмак, Димитров

Голмайстори: Славов 6, 
Димитров 12, Исмаилов 41, 
Кръстев 51

 „Дея спорт“ е 
на крачка от 
финала
ФОТО: 
ОБЩИНА БУРГАС

„Нефтохимик“ 
ще играе на 

живот и смърт 
тази събота, за 

да запази шанс 
за финала

ФОТО: НВЛ

Каратеки грабнаха десет медала 
от първенства

Бургас бе представен от състезателите на Карате клуб „Сан-
сай“                   ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

ФК „Нефтохимик“ с нова 
убедителна победа

„Зелените“ надиграха „Бургас спорт“ с 4:0         ФОТО: ФК „НЕФТОХИМИК“
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Национален конкурс. Рекорден брой участници са се записали 
за шестото издание

ДОНА МИТЕВА

За първа година конкурсът 
„С песните на Калинка Згу-
рова“ ще се проведе в родно-
то място на певицата – се-
ло Дебелт. Той се организира 
от Община Средец, Съюза 
на тракийските дружества 
в България и Тракийско дру-
жество „Странджа“ – Бургас. 
Рекорден е броят на записа-
лите се участници – 223-ма, 
от 26 общини. Самата над-
превара ще се проведе в два 
дни – 13 и 14 април.

Това е шестото издание 
на националния конкурс. 
Досега той се е провеждал в 
Бургас.

„Няма ограничения за 
явяване в конкурса – от 
най-малките до най-голе-
мите. Надпреварата е в две 

категории: индивидуални 
изпълнители и вокални из-
пълнители. Тази година за 
първи път се вкарва и още 
една допълнителна категория 
– за обработен фолклор. 
Калинка Згурова има напра-
вени доста обработки. С 
други думи, участниците в 
конкурса могат да предста-
вят нейни песни, които са 
обработени от композито-
рите за триа, за хорове, за 
камерни състави“, обяснява 
нейният колега Лазар Нал-
бантов, който е и един от 
организаторите и част от 
журито. 

Той подчертава, че Калин-
ка Згурова има богата дис-
кография с такива записи. 
„Тя е достатъчно подредена, 
има издадена биографична 
книга, отделно книга със 199 
песни, които са нотирани и 
са с текстовете, има сбор-
ници с партитури, направе-
ни предимно от нейния съпруг 
– композитора Стефан 
Кънев. Така че материал за 
подготовка на участниците 
в тази нова категория има 
достатъчно“, заключава 
Налбантов.

Първият ден – на 13, след 
приключването на конкурс-
ната програма, която ще е 
в обновеното читалище 
„Светлина 1924“, в центъра 
на Дебелт от 19.00 часа ще 
има голям концерт. В него 
участие ще вземат местни-
те състави, както и мъжка 
и женска фолклорни групи 
от читалището в село Росен. 

Специални гости на кон-
церта са Руска Драганова, 
Ирена Станкова, Лазар Нал-
бантов и оркестър „Жарава“. 
Глас ще извиси самата Ка-
линка Згурова. Концертът 
е озаглавен „От дебрите на 
Странджа до полето на 
Добруджа“, защото сред 
специалните гости е и доб-
руджанската изпълнителка 
и адашка на домакинята 
Калинка Вълчева. Двете Ка-

линки дълги години са били 
заедно в хора на радиото, 
известен като „Мистерията 
на българските гласове“. 
Това е онази любопитна 
подробност, която ги обе-
динява в концерта, разказа 
Налбантов.

Наградите на конкурса са 
предметни – освен за първо, 
второ и трето място, ще 
бъдат връчени награди на 
кмета на община Средец и 
такава на председателя на 
тракийските дружества, 
както и дружество „Стран-
джа“.

Големият приз, на името 
на Калинка Згурова задължи-
телно ще отиде в ръцете на 
индивидуален изпълнител, 
който е изпял най-добре 
нейна песен.

Журито е председателст-
вано от самата певица, а 
членове са: доц. д-р Наталия 
Рашкова – Институт за 
етнография и фолклористи-
ка към Българска академия на 
науките; Олга Сагаева – му-
зикален редактор в БНР; 
Руска Драганова – носител 
на приз „Калинка Згурова“, и 
Лазар Налбантов, организа-
тор.

„Община Средец прояви 
интерес към този конкурс, 
той пет години се провеж-
даше в Бургас, но мисля, че 
сега той намери точното си 
място. Самото населено 
място, хората са много въ-
одушевени. Читалището 
„Светлина 1924“ празнува 
своята стогодишнина, кое-
то се съчетава прекрасно с 
конкурса. Местните чита-
лищни деятели ще предста-
вят съпътстващи прояви в 
рамките на двата дни. Же-
ните от читалището на-
пример усилено се подготвят 
за кулинарна изява. Ще при-
съства местната кухня със 
стари и съвременни ястия. 
Освен това археологическа-
та база ще бъде отворена 
през почивните дни“, обяс-
нява организаторът. 

Голяма част от изпълни-
телите, които пристигат 
от вътрешността на стра-
ната са проявили още пред-
варително интерес към 
това да разгледат разкопки-
те.

Радио „Стара Загора“ ще 
направи предаване за конкур-
са.

Самото село Дебелт вече 
е почистено, читалището е 
реновирано и хората се въл-
нуват от предстоящото 
събитие, което със сигурност 
ще се отрази и на местния 
бизнес, освен че ще оживи 
китното село. 

Организаторите са на 
мнение, че подобен конкурс 
дава шанс на едно малко на-
селено място да се отвори за 
национална културна проява.

Село Дебелт домакинства 
„С песните на Калинка Згурова“
Доказала безспорния си 
талант на първия за 
България събор-надпява-
не в с. Граматиково през 
1960 г., Калинка Згурова 
изгражда своята 
певческа кариера в 
професионалните 
школи на Ансамбъл 
„Пирин“ и Ансамбъла 
за народни песни на 
Българското 
национално 
радио (известен 
с името си 
„Мистерия на 
българските 
гласове“). 
Носителка е 
на редица 
национал-
ни 
награди, 
между 
които 
статуетка 
„Нестинар-
ка“ за 
цялостно творчество от 
МФФ –Бургас, „Златен век“ 
на Министерство на 
културата, орден „Св. св. 
Кирил и Методий“ – първа 
степен на президента на 
Република България, 
„Кристална лира“ на Съюза 
на музикалните и танцови 
дейци в България, златен 
медал „Капитан Петко 
Войвода“ на СТДБ и много 

др. Калинка Згурова е и сред 
малкото български 
изпълнители, отличени със 
световната музикална 
награда „Грами“.
В Златния фонд на БНР и 
фонотеките на регионал-
ните му станции певица-
та има над 300 самостоя-
телни песни и участия в 
дуетни, камерни и хорови 
песни.

ЕЛЕОНОРА ДЪБОВА

Запознайте се с Артър и 
София. Те са двойка броне-
носци на година и половина. 
Екзотичните животни 
пристигнаха със специализи-
ран транспорт от европей-
ски зоопарк и вече са наста-
нени в своя нов дом в Бургас. 
Чувстват се отлично и имат 
голям апетит. Посетители-
те са много впечатлени от 
интересните и редки екзем-
пляри, които могат да се 
видят в малко зоопаркове по 
света.

Броненосците от този 
вид са сложни за отглеждане, 
тъй като се нуждаят от 
специфична храна, определе-
на температура и влажност 
на въздуха. Но в бургаския 
зоопарк са мобилизирани да 
ги адаптират бързо и да им 
предоставят най-добри ус-
ловия за живот.

Броненосците са плацент-
ни бозайници, които прите-
жават жилава вкостенена 
броня. Тя е изградена от 
множество еластични пояси, 

които поради своята разте-
гливост улесняват придвиж-
ването на животните.

Интересно за тях е, че са 
единствените животни на 
планетата, които раждат 
по 2 или 4 малки, но са винаги 
от един пол – или мъжки, или 
женски. Появяват се на бял 
свят с мека броня, която 
само след няколко часа се 
втвърдява и се превръща в 
здрав щит.

Втората забележителност 
е, че броненосецът е един-
ственият бозайник с непо-
стоянен брой зъби. Те са 
слаби, без корен и броят им 
се колебае до 100. Даже при 
различните индивиди от един 
и същ вид броят на зъбите 
никога не е еднакъв.

Дължината на различните 
видове броненосци е от пет-
надесет сантиметра до метър 
и половина заедно с опашката. 
А ноктите са най-силното 
им оръжие. С тях те могат 
лесно да изкопаят дупки и в 
най-здравия термитник, 
защото термитите са им 
любима храна.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Нашият журналист Геор-
ги Русинов бе отличен от 
най-големия синдикат в МВР 
– СФСМВР за обективно 
отразяване на проблемите 
на служителите в МВР. Син-
дикатът тази година навър-
ши 15 години.

Русинов получи грамота 
и плакет от заместник-пред-
седателя на УС на СФСМВР 
– Генади Тенев. През години-
те той многократно е по-
мествал на страниците на 
„Черноморски фар“ пробле-

мите, с които се сблъскват 
служителите в системата, 
отправял е питания до ми-
нистерството, отразявал е 
протести на полицаи. 

Последно темата с прова-
лената обществена поръчка 
за нова сграда на Четвърто 
районно управление предиз-
вика широк обществен отзвук. 
Русинов е един от малко ре-
портери, следящи темата с 
новия дом на най-натоваре-
ното полицейско управление, 
покриващо и най-голяма 
територия – това в Меден 
рудник.

Най-големият синдикат в 
МВР отличи наш репортер

Георги Русинов с приза 
ФОТО: ЧФ

Двойка броненосци 
постъпиха в семейството 
на бургаския зоопарк

Село Дебелт за първа година домакинства конкурса „С песните 
на Калинка Згурова“                   ФОТО: АРХИВ

Деултум очаква своите гости     ФОТО: WIKIPEDIA.ORG
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